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Održana 17. sjednica Gradskog vijeća Grada Lepoglave

Gradski proračun veći 
za gotovo 20 posto

  - Već 10 godina, koliko sam gradonačelnik, gradski je proračun u pozitivi. Kada 
govorimo o proračunu za 2014. godinu i njegovom izvršenju govorimo o njegovom 
povećanju za 19,3 posto u odnosu na prethodnu godinu, odnosno o 20 milijuna kuna 
vrijednom proračunu u 2014. godini u odnosu na 17 milijuna kuna koliko je iznosio pro-
račun u 2013. godini – istaknuo je lepoglavski gradonačelnik Marijan Škvarić govoreći 
o izvršenju Proračuna grada Lepoglave za 2014. godinu, jednoj od točaka dnevnog 
reda 17. sjednice Gradskog vijeća Grada Lepoglave. 

- Kod prihodovne strane proračuna posebno bih 
istaknuo tekuće kapitalne potpore realizirane u vri-
jednosti od gotovo šest milijuna kuna. Tu je riječ o 17 
projekata i aktivnosti koje je Grad Lepoglava proveo i 
na temelju kojih je dobio potpore od fondova Europske 
unije, resornih ministarstava i agencija. Moram pritom 
istaknuti svoj uložen trud kao gradonačelnika i zahvalu 
gradskoj upravi, stručnim službama, vijećnicima i svi-
ma koji su doprinijeli da ti projekti budu ostvareni na 
području Grada Lepoglave. Druge prihodovne strane 
koje su se iskazale su prihodi od komunalne naknade, 
odnosno komunalni doprinosi koji su veći za tridese-
tak posto u odnosu na prethodnu godinu. Rezultat je 
to aktivnosti komunalnih službi u naplati komunalnih 
doprinosa. Važno je istaknuti da su ti prihodi usmje-
reni za realizaciju kapitalnih investicija na području 
grada Lepoglave. Pritom nismo dodatno opterećivali 
naše građane - naglasio je gradonačelnik. 

U 2014. godini ostvarene su tekuće potpore u 
iznosu od 4 milijuna i 486 tisuća kuna i to 4 mili-
juna i 217 tisuća kuna od poreza na dobit, 80 ti-
suća kuna od Ministarstva kulture za Festival čipke 
te 10 tisuća kuna za zaštitu hrvatske nematerijal-
ne kulturne baštine, 65 tisuća i 400 kuna od Mi-
nistarstva socijalne politike za gradski program za 
mlade, 50 tisuća kuna od Fonda za zaštitu okoliša i 
energetsku učinkovitost za energetski pregled javne 
rasvjete, a od Varaždinske županije 59 tisuća kuna 
za ogrjev socijalno ugroženim građanima, kao i tri 
tisuće kuna za Tehnološki centar drvne industrije.
Kapitalne pomoći ostvarene su u 2014. godini u izno-
su od 2 milijuna i 447 tisuća kuna, najviše od Fonda 
za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost – milijun 
i 148 tisuća kuna za povećanje energetske učinkovi-
tosti obiteljskih kuća te 263 tisuće kuna za moderni-

zaciju javne rasvjete, 308 tisuća kuna od Ministarstva 
gospodarstva za izgradnju trafostanice u Poduzet-
ničkoj zoni te 45 tisuća kuna za modernizaciju javne 
rasvjete, 180 tisuća od ugovorenih 360 tisuća kuna u 
2014. godini stiglo je iz Ministarstva turizma za izradu 
dokumentacije za Centar pavlina, 102 tisuće kuna od 
Ministarstva branitelja za izgradnju podizne platforme 
u osnovnoj školi Višnjica, 36 tisuća kuna od Ministar-
stva regionalnog razvoja i fondova Europske unije za 
Tehnološki centar drvne industrije, 75 tisuća kuna 
od Ministarstva graditeljstva i prostornog uređenja za 
nerazvrstane ceste te od Varaždinske županije 168 ti-
suća kuna za javnu rasvjetu u Mažuranićevoj ulici, 90 
tisuća kuna za sanaciju klizišta te 30 tisuća kuna za 
ugradnju podizne platforme u osnovnoj školi Višnjica. 
- Na rashodovnoj smo strani nastojali da sve bude na 
razini planiranog. Racionalno smo poslovali i ponašali 
se odgovorno i ozbiljno. Kad su kapitalne investicije 
u pitanju pokrenuto je nekoliko velikih projekata. Tu 
je najveći komunalni projekt – kanalizacija, a tu su 
i dva velika projekta koja želimo kandidirati prema 
fondovima Europske unije – Tehnološki centar drvne 
industrije, za kojeg smo dobili potporu od Ministar-
stva regionalnog razvoja  i fondova Europske unije 
te projekt Centar za posjetitelje “Centar pavlina” 
za koji smo potpore dobili od Ministarstva turiz-
ma i Ministarstva kulture – rekao je gradonačelnik 
Škvarić te dodao da je u teškim uvjetima recesije 
Grad Lepoglava ostvario većinu svojih ciljeva, is-
punio sve svoje obveze i nikome nije ostao dužan. 
Gradski su vijećnici prihvatili podneseno izvješće 
kao i izvješće o izvršenju Programa javnih potreba 
u 2014. godini. Na sjednici je prihvaćeno i izvješće 
o provedbi Plana gospodarenja otpadom u 2014. 
godini. 

Uvodna
riječ

Dragi 
sugrađani, 

i ovog smo proljeća nastavili provedbu naših 
projekata i još jednom potvrdili kako je Lepoglava 
grad u kojem se – radi. 

Na javnom natječaju dobili smo arhitektonsko 
– urbanističko rješenje Centra za posjetitelje, u ko-
jem ćemo predstaviti našu vrijednu kulturnu baštinu 
– najljepše primjerke naše lepoglavske čipke, ali i 
drugu, izuzetno vrijednu kulturnu baštinu koju su 
nam ostavili pavlini. 

Centar će biti mjesto promocije naše bogate 
tradicije ali i turističkih atrakcija lepoglavskog kraja, 
njime Lepoglava uvezuje svoju bogatu povijest sa 
sadašnjošću i budućnošću. 

Nastavljena je i izgradnja kanalizacijske mreže, 
saniraju se klizišta, radi se pročistač u Kamenici, 
nastavljamo projekte vezane uz energetsku učinkovi-
tost i zaštitu okoliša, podižemo komunalni i društveni 
standard na cijelom gradskom području. 

Siguran sam kako je upravo to smisao i cilj sva-
ke politike. Rješavamo stvarne probleme, priprema-
mo konkretne razvojne projekte i odgovorno vodimo 
Grad.  

Pred nama su izbori za članove Vijeća mjesnih 
odbora na području Grada Lepoglave. 

Poštovani sugrađani, pozivam vas da u nedjelju, 
24. svibnja, ispunite svoju građansku obvezu i da 
izaberete svoje predstavnike u Vijeću mjesnih od-
bora!

DNEVNIK
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Obilježena 70. godišnjica oslobođenja Lepoglave

Lepoglava više nikada neće biti mjesto stradanja 
  U Lepoglavi je svečano obilježeno 70 godina od oslobođenja i pobjede u 2. svjetskom ratu.

Tom su prigodom na lepoglavskom Spomen 
groblju delegacije gradova Lepoglave i Ivanca, 
udruga antifašističkih boraca i antifašista Varaž-
dinske i Međimurske županije, gradova Ivanca i 
Koprivnice te Srpskog nacionalnog vijeća Ludbrega 
i Varaždina, u nazočnosti delegacija udruga anti-
fašističkih boraca i antifašista Ludbrega, Zaboka, 
Novog Marofa i Klenovnika, položili vijence i upalili 
svijeće u spomen na žrtve fašističkog terora. Potom 
je u lepoglavskom Domu kulture održana prigod-
na svečanost koja je započela minutom šutnje za 
sve žrtve 2. svjetskog rata, poginule antifašističke 
borce i sve poginule za slobodu hrvatskog naroda.
- Najcrniju povijest kaznionica u Lepoglavi bilježi 
od jeseni 1944. godine, kada postaje logor ustaš-
kog režima pod nazivom "Radni logor Lepoglava za 
muškarce, žene i djecu". Uvodi se teror i najgrublje 
postupanje sa zatočenicima, a na kraju dolazi i do 
njihove likvidacije – podsjetila je nazočne predsjed-
nica Udruge antifašističkih boraca i antifašista Iva-
nec Marija Varović. 

Lepoglavski gradonačelnik Marijan Škvarić na-
glasio je kako je borba protiv fašizma defi nirana u 

Ustavu kao temelj hrvatske države. - Ne dogodilo se 
ikada više da Lepoglava bude grad stradanja, patnje 
i boli. Lepoglava neka bude ono što je danas – grad 
bogate povijesti i kulture, puna demokratičnosti i 
slobode – istaknuo je gradonačelnik Škvarić, dok je 
predsjednik Zajednice antifašističkih boraca i anti-
fašista Varaždinske županije Milivoj Dretar upozorio 
kako mladim generacijama valja prenositi istinu o 
narodnooslobodilačkoj borbi jer postoji opasnost da 
se ona izgubi i bude zaboravljena u magli povijesnog 
revizionizma. 

- Imamo obavezu zahvaliti ovim žrtvama, jer su 
one u temeljima suvremene, samostalne i europske 
Republike Hrvatske – istaknuo je Franjo Habulin, 
predsjednik Saveza antifašističkih boraca i antifa-
šista Republike Hrvatske. 

Svečanost obilježavanja oslobođenja Lepoglave 
nastupima su upotpunili oktet Lepoglava, učenice 
OŠ Ante Starčevića Lepoglava te mladi lepoglavski 
glazbenik Dorian Varović. 

Grad nabavio električne bicikle 
za gradske službenike

Zeleni javni servis u Lepoglavi
  - Lepoglava je proaktivni grad, grad sa sadržajem, ali Lepoglava želi biti i zeleni grad. U skladu s tim strateškim opredjeljenjem Le-

poglava nastavlja koristiti čiste izvore energije, pa smo uz podršku Fonda za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost pokrenuli i projekt 
Zeleni javni servis u Lepoglavi – istaknuo je Marijan Škvarić, gradonačelnik Lepoglave u utorak, 7. travnja, prigodom predaje bicikala na 
električni pogon koje će koristiti gradski službenici za obavljanje svakodnevnih poslova.  

On je pritom podsjetio kako je projekt Zeleni jav-
ni servis u Lepoglavi tek jedan od projekata vezanih 
uz korištenje obnovljivih izvora energije, energetsku 
učinkovitost i zaštitu prirode. Tako je primjerice, 
Grad uz potporu Fonda za zaštitu okoliša i energet-
sku učinkovitost te resornih ministarstava realizirao 
energetsku obnovu 74 obiteljske kuće na području 
Lepoglave ukupno vrijednu čak 3,3 milijuna kuna, 
ugradnju dizalica topline u kućanstvima na području 

Grada u vrijednosti 200 tisuća kuna, izmjenu javne 
rasvjete na području Grada Lepoglave energetski 
učinkovitijom za što je osigurano 2,2 milijuna kuna. 
Grad je uložio više od milijun kuna u povećanje 
energetske učinkovitosti zgrade Osnovne škole Ante 
Starčevića, gdje je instalirana i fotonaponska elek-
trana vrijedna 300 tisuća kuna te dizalica topline. 
Nedavno su nabavljeni i kontejneri za odvojeno pri-
kupljanje otpada, za što je Grad izdvojio 170 tisuća 
kuna, čak 8,5 milijuna kuna Grad ulaže u izgradnju 
novog kanalizacijskog sustava na području Lepo-
glave, a krajem prošle godine u Lepoglavi je privatni 
investitor u rad pustio fotonaponsku elektranu, čija 
je investicijska vrijednost 8,5 milijuna kuna.

- Ukupno je dakle na području Grada Lepoglave 
u posljednje vrijeme za «zelenu namjenu» uloženo 
oko 27 milijuna kuna – naglasio je gradonačelnik 
Škvarić, dodavši kako će ulaganje u projekte ko-
rištenja obnovljivih izvora i povećanja energetske 
učinkovitosti uskoro biti nastavljeni. 

U Gradu Lepoglavi ističu kako će korištenjem 
električnih bicikala godišnje uštedjeti više od 2.000 
litara goriva. 

Bicikli na električni pogon proizvedeni su u lud-
breškoj tvrtki Ducati Energija, a uz komunalne re-
dare i druge gradske službenike moći će ih uskoro 
koristiti i turisti za razgled Lepoglave. 

- Lepoglava ponovo ima zanimljiv pilot projekt 
vezan uz korištenje obnovljive energije, kao što je 
to bio slučaj i s dizalicama topline. Posebno me 
veseli što su ovi bicikli proizvedeni u našoj župa-
niji, u ludbreškoj tvrtki Ducati, pa ovim projektom 
štedimo energiju, smanjujemo emisiju CO2, a s 
druge strane potičemo domaću proizvodnju i ov-
dašnje gospodarstvo – rekao je Predrag Štromar, 
župan Varaždinske županije, istaknuvši pritom 
kako je Lepoglava projektom Zeleni javni servis 
ponovo pokazala kako je grad primjer i na po-
dručju korištenja obnovljivih izvora i ekološkog 
osvješćivanja.
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Imamo obavezu zahvaliti ovim 
žrtvama, jer su one u temeljima 
suvremene, samostalne i europske 
Republike Hrvatske – istaknuo 
je Franjo Habulin, predsjednik 
Saveza antifašističkih boraca i 
antifašista Republike Hrvatske

Lepoglava prva uvodi i zeleni javni servis

U Lepoglavi je svečano obilježeno 70 godina od oslobođenja i 
pobjede u 2. svjetskom ratu

Grad Lepoglava objavio poziv 
za subvencioniranje kamatne 
stope poduzetnicima

Za razvoj poduzetništva 
670 tisuća kuna 

  Grad Lepoglava objavio je javni poziv podu-
zetnicima za subvencioniranje kamatnih stopa 
poduzetničkih kredita. Riječ je o programu "Po-
duzetnik 2" kojim Grad Lepoglava potiče razvoj 
gospodarstva na gradskom području. 

- Ovo je jedna u nizu mjera kojima potičemo ra-
zvoj gospodarstva na području Lepoglave. Ujedno 
je riječ o nastavku provođenja programa subven-
cioniranja kamatne stope za poduzetničke kredite. 
Tu je mogućnost prošle godine iskoristilo četvero 
poduzetnika, za što je Grad Lepoglava iz proračuna 
izdvojio nešto više od 115 tisuća kuna.

Ukupno je za razvoj poduzetništva na grad-
skom području Grad Lepoglava izdvojio više od 670 
tisuća kuna. Uz subvencioniranje kamatne stope 
za poduzetničke kredite, preostali dio sredstava 
utrošen je za poticanje razvoja gospodarstva oslo-
bađanjem ulagača plaćanja komunalnog doprinosa 
– 302 tisuće kuna, zatim dodjelom poticaja putem 
natječaja – 100 tisuća kuna te za sufi nanciranje 
pojedinih razvojnih programa – 155 tisuća kuna 
– istaknuo je lepoglavski gradonačelnik Marijan 
Škvarić.

Grad Lepoglava subvencionirat će kamatnu 
stopu s dva postotna poena za gospodarstvenike 
na području uslužnih djelatnosti te četiri postotna 
poena za gospodarstvenike na području proizvod-
nih djelatnosti do maksimalnog iznosa osiguranog u 
ovogodišnjem proračunu.
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Marijan Škvarić, gradonačelnik Lepoglave 
govori o proteklih deset godina gradonačelničkog mandata

Lepoglavi ništa 
nije palo s neba

  Lepoglava je posljednjih godina jedna od najuspješnijih jedinica lokalne samouprave u našoj zemlji, koja svoj razvoj temelji na projek-
tima čija vrijednost daleko premašuje izvorni gradski proračun. Ovaj je grad, koji je nekada bio tek sinonim za najstrože čuvani zatvor, 
danas tako primjer dobre prakse, posebno u privlačenju sredstava iz fondova Europske unije. No, Marijan Škvarić, čelni čovjek Lepoglave, 
koji gradonačelničku dužnost obnaša već punih deset godina, ističe kako ovaj uspjeh nije slučajan, već je plod znanja, posvećenosti i 
upornog rada za lokalnu zajednicu.  

- Deset godina je puno vremena, ali je to i 
kratko razdoblje, ukoliko deset godina mog gra-
donačelničkog mandata promatramo u kontekstu 
projekata koje moramo ostvariti. Svi ti projekti ima-
ju i vremensku dimenziju, pa je tako primjerice, već 
i za defi niranje strateških razvojnih programa koje 
smo donijeli, bilo potrebno određeno vrijeme kako 
bismo kroz javne rasprave, zajedno s građanima 
i svim partnerima, pametno defi nirali ciljeve. No, 
kada imate dobro defi nirane ciljeve, kada defi ni-
rate mjere s kojima ćete doći do tih ciljeva, i kada 
imate ljude koji su ih sposobni ostvariti, onda ima-
te preduvjete za uspješnu politiku. Jednako tako 

potrebno je i dosta vremena i za realizaciju takvih 
projekata, od izrade projektne dokumentacije, pro-
vedbe natječaja, same gradnje. Važno je pritom 
zatvoriti i fi nancijsku konstrukciju projekta, i to tako 
da dodatno ne opterećujete svoje građane i gradski 
proračun, već da realne izvore za realizaciju takvih 
programa potražite na drugim razinama, prije sve-
ga kod resornih ministarstava i naročito – fondo-
va Europske unije. Lepoglava je i do sada odlično 
koristila Unijine predpristupne fondove, a sada je 
pred nama novi izazov da što bolje iskoristimo i 
izvore koji nam se otvaraju do 2020. godine, a riječ 
je ukupno o čak 11 milijardi eura. U tom smislu 

želim zahvaliti našim građanima što su prepoznali 
važnost takvog kontinuiteta, zahvaljujući čemu smo 
ostvarili veće mogućnosti za realizaciju svih proje-
kata koji trebaju Gradu Lepoglavi za njen razvoj i 
prosperitet svih građana. Lepoglava je u tih deset 
godina postala primjer i mnogim većim gradovima, 
prije svega kroz pristup radu i odgovornosti, prije 
svih mene, kao čelnog čovjeka Grada, gradskih 
službi, ali i naših građana koji podržavaju odgo-
vorno i ozbiljno vođenje Grada Lepoglave. Želim 
pritom podsjetiti kako je u posljednjih deset godina 
gradski proračun povećan čak pet puta – istaknuo 
je gradonačelnik Marijan Škvarić.

RAZVOJNI PROGRAMI TEMELJENI 
NA BOGATOJ TRADICIJI 

Koje biste projekte posebno istaknuli u ovih de-
set godina Vašeg gradonačelničkog mandata?

- Već u prvom razvojnom programu rekli smo 
kako želimo da Lepoglava bude grad u koji ljudi 
dolaze zato što žele, a ne zato što moraju. Per-
spektiva Lepoglave počiva na veoma bogatoj povi-
jesti i posebno vrijednoj kulturnoj baštini, pa smo 
počeli ulagati upravo u tu iznimnu kulturnu tradiciju 
koja se veže uz ostavštinu pavlina i našu prekrasnu 
lepoglavsku čipku. Zahvaljujući čipki naš je grad 
uvršten na listu nematerijalne svjetske kulturne 
baštine UNESCO-a. Prošle smo godine primjerice 
dobili titulu – Europski grad sporta. Već i ta dva 
priznanja govore kako je naša Lepoglava postala 
prepoznatljiva i izvan lokalnih i nacionalnih okvira. 
Prepoznali smo već onda i kako Lepoglavi treba 
dobro razvijena komunalna infrastruktura, pa smo 
ulagali značajna sredstva u podizanje komunalnog 
standarda. U proteklih deset godina izgradili smo 
sedamdesetak kilometara cesta, više od osam ki-
lometara nogostupa, uredili smo nove javne povr-
šine, kilometre vodoopskrbne mreže, novu javnu 
rasvjetu, krenuli smo u izgradnju novog kanalizacij-
skog sustava, najvećeg komunalnog projekta čija je 
ukupna vrijednost čak 70 milijuna kuna. Tako smo 
stvarali i uvjete za razvoj gospodarstva, uredili smo 
i poduzetničku zonu, koju ćemo po fazama razvi-
jati i dalje. Primjerice, samo prošle godine privukli 
smo investiciju vrijednu 10 milijuna kuna, koliko 
je uloženo u solarnu elektranu. Investitori dakle, 
prepoznaju povoljne uvjete za ulaganja koje osigu-
ravamo i kroz oslobađanje od plaćanja komunalnog 
doprinosa, ali i kroz programe kakav je Poduzetnik 

Gradonačelnik Marijan Škvarić ističe kako će Lepoglava nastaviti koristiti sredstva iz predpristupnih fondova Europske unije
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2, kojim poduzetnicima subvencioniramo kamatu. 
Uz industriju, Grad pomaže i razvoj poljoprivrede i 
turizma, a posebno smo usmjereni i na podizanje 
društvenog standarda svih naših građana. 

Držim naime, kako upravo ljudi moraju biti u 
fokusu svake politike i sve što činimo prvenstveno 
je u interesu samih građana.

Grad Lepoglava posebnu pozornost posvećuje 
upravo programima vezanim uz obrazovanje?

-  Ulaganje u mlade ljude, u njihovo obrazova-
nje i znanje, defi nirali smo kao glavni temelj razvoja 
Grada Lepoglave, i posebno sam ponosan da smo 
upravo na tom području postigli značajni rezultat. 
Osigurali smo na primjer, da sve tri osnovne škole 
na području Lepoglave imaju jednosmjensku nasta-
vu, izgradili smo nove školsko – sportske dvorane  
u Lepoglavi i Višnjici, a novu ćemo dvoranu gra-
diti i u Kamenici. U ovih deset godina uspjeli smo 
značajno podići standard u našim školama, ali i u 
dječjim vrtićima. 

Za sufi nanciranje iz fondova Europske unije 
pripremili smo projekt vrijedan 4,5 milijuna kuna 
za adaptaciju i rekonstrukciju dječjeg vrtića u Le-
poglavi ali i za izgradnju vrtića u Višnjici. Moram 

istaknuti i kako čak 80 posto troškova rada dječjeg 
vrtića pokriva Grad Lepoglava, ali i kako je Grad 
Lepoglava jedan od rijetkih gradova u Hrvatskoj 
koji sa značajnim sredstvima, koja iznose gotovo 
300 tisuća kuna godišnje, pomaže izvannastavne 
aktivnosti naših učenika. 

Dakle, imamo visoku opremljenost škola, na-
šim učenicima dostupna su suvremena nastavna 
pomagala i uvjeti koji im omogućavaju da u obra-
zovanju budu konkurentni sa svojim vršnjacima iz 
puno većih gradova. 

Kao gradonačelnik pokrenuo sam 2005. godi-
ne i projekt stipendiranja naših studenata, svjestan 
kako su upravo mladi i obrazovani ljudi naša naj-
veća vrijednost. Danas stipendiju tako uživa velika 
većina naših studenata.

LEPOGLAVA JE GRAD U KOJEM 
SE POTVRĐUJE EUROPA  

Lepoglava posebno skrbi i o svojoj bogatoj kul-
turnoj baštini. Je li moguće na toj tradiciji teme-
ljiti moderni razvoj?

- Našu vrijednu kulturnu baštinu moramo 
zaštititi i očuvati, zato smo pokrenuli programe 
izrade lepoglavske čipke već od razine dječjeg 
vrtića i osnovne škole, imamo čipkarsko društvo i 
čipkarsku zadrugu, Udrugu Ekomuzej, koja te ak-
tivnosti, i kroz Međunarodni festival čipke, nastoji 
predstaviti širom Europe i svijeta. 

Projekt Turističko kulturno – informativnog 
centra u Lepoglavi bio je prvi ozbiljni projekt su-
fi nanciran iz Europske unije, koja nam je odobri-
la 980 tisuća eura za adaptaciju i rekonstrukciju 

zgrade, koja je postala središte kulturnih i druš-
tvenih događanja u Lepoglavi. 

No, kruna svih tih aktivnosti bit će Centar za 
posjetitelje – Centar pavlina, u kojem ćemo sve te 
iznimne kulturne vrijednosti Lepoglave predstavi-
ti našim gostima iz zemlje i inozemstva. Upravo 
smo preko lepoglavske čipke stekli nove kontakte 
i prijatelje, postali smo važan dio mreže vezane uz 
čipkarstvo u Europi i svijetu, a to je još jedan od 
načina na koji uspješno predstavljamo Lepoglavu 
i njene razvojne potencijale. 

Dakle, naše iskustvo pokazuje kako se upravo 
na bogatoj baštini, kroz njenu valorizaciju, mogu 
stvarati nove vrijednosti, ideje i razvojne prilike. 

LEPOGLAVA JE PRIMJER 
DOBRE PRAKSE 

U čemu je tajna uspjeha Lepoglave u privlačenju 
sredstava iz fondova Europske unije? 

- Iskustva na tom području stjecali smo go-
dinama od naših prijatelja iz Slovenije, Austrije, 
Poljske, i drugih europskih zemalja, nastojali smo 
te primjere dobre prakse primijeniti i u našoj Lepo-
glavi. I u tom dijelu smo napravili izuzetan rezultat 
koji je prepoznat i u Bruxellesu, gdje je primjerice, 
upravo Lepoglava istaknuta kao «grad u kojem se 
potvrđuje Europa». 

Postali smo primjer dobre prakse, no moram 
istaknuti kako novac koji smo dobili od Unije za 
naše projekte nije pao s neba, već je on posljedica 
naših dobrih strategija, znanja i upornog rada pre-
ma europskim kriterijima transparentnosti i održi-
vosti – naglasio je gradonačelnik Marijan Škvarić. 

Lepoglava ove godine nosi još jednu prestižnu titulu - Europski 
grad sporta 2015.

RAZGOVORRAZGOVORRAZGOVOR
LEPOGLAVSKI GRADSKI LIST 

Mijenjamo sliku Lepoglave 
Grad Lepoglava realizira i tri velika strateška projekta, vrijedna više od 100 milijuna kuna, koji prelaze 
lokalne okvire?

- Točno, u različitim fazama realizaciju su projekti Centra za posjetitelje, Tehnološki centar drvne industrije te Centar 
bioraznolikosti sjeverozapadne Hrvatske. Riječ je o projektima koji imaju podršku resornih ministarstava, a koje ćemo 
kandidirati i za fondove Europske unije. Riječ je o strateškim razvojnim projektima koji daleko premašuju lokalne okvire, 
no ovom prilikom želim istaknuti i niz drugih projekata koji ponekad ostaju u njihovoj sjeni. Za mlade obitelji primjerice, 
gradimo POS stanove, gradimo novi vatrogasni centar, uređujemo i prenamjenjujemo derutne objekte, ulažemo u 
obnovljive izvore energije i u projekte energetske učinkovitosti, čime nastojimo da Lepoglava bude prepoznata i kao - 
zeleni grad. Stvaranjem primjerene komunalne infrastrukture nastojimo privući nove investitore, nastojimo na cijelom 
području Grada Lepoglave osigurati ravnomjerni razvoj i mijenjati sliku Lepoglave – poručio je lepoglavski gradonačelnik. 

Projekti na korist građanima 
Često ističete kako svi projekti trebaju biti u interesu i na korist građanima? 

- Grad Lepoglava proveo je cijeli niz projekata koji su od direktne koristi samim građanima, 
pri čemu posebno valja spomenuti projekt energetske učinkovitosti, vrijedan 3,3 milijuna kuna. 
Zahvaljujući tom projektu naši su građani ostvarili direktnu uštedu od barem 1,5 milijuna kuna, 
čemu valja pribrojiti i dugoročnu uštedu zbog manje potrošnje energenata. Grad Lepoglava 
nizom programa podupire i socijalne programe vrijedne oko 800 tisuća kuna, ove je godine 
izdvojio 300 tisuća kuna za 44 studentske stipendije, više od 50 tisuća kuna Grad izdvaja za 
subvenciju prehrane učenika, a više od 150 tisuća Grad daje za potpore obiteljima s novoro-
đenom djecom. Gradsku podršku uživaju i umirovljenici, udruge civilnog društva te sportske 
udruge – naglasio je gradonačelnik Škvarić. 
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Veleposlanica Makedonije boravila 
u radnom posjetu Lepoglavi

Najavljena suradnja s 
makedonskim partnerima

  U radnom posjetu Lepoglavi, u misiji ekonomske diplomacije kojoj je cilj ponovna uspostava gospodarskih veza između Makedonije i 
Hrvatske, boravila je veleposlanica Republike Makedonije Nj. e. Daniela Karagjozoska. 

Veleposlanicu Karagjozosku u gradskoj je vi-
jećnici primio lepoglavski gradonačelnik Marijan 
Škvarić sa svojim zamjenikom Hrvojem Kovačem i 
predsjednikom Gradskog vijeća Robertom Mače-
kom, nakon čega je održan radni sastanak kojem 
su nazočili predstavnici gospodarskih subjekta s 
područja Lepoglave te pročelnica Upravnog odjela 
za  gospodarstvo, regionalni razvoj i europske inte-
gracije Varaždinske županije Jelena Zrinski Berger.   

- Došla sam u Lepoglavu budući da posto-
ji mogućnost za suradnju. No, prvo bih željela 
istaknuti da sam iznenađena ljepotom Lepogla-
ve u kojoj sam prvi puta. Veseli me što Lepogla-
va ima toliko poduzetnika, da se dobro radi i da 
stanovništvo dobro živi – rekla je veleposlanica 
Karagjozoska, koja je tijekom sastanka nazočne 
upoznala s gospodarskim razvojem Makedonije, 
istaknuvši pritom da je Makedonija treća po rastu 
BDP-a u Europi te treća u svijetu po provedenim 

reformama zahvaljujući kojima je, prije svega oni-
ma koje su ulagačima dale niz pogodnosti, privu-
kla brojne investitore i otvorila nova radna mjesta. 
Gradonačelnik Škvarić upoznao je veleposlanicu 
Karagjozosku s gospodarskim potencijalima na po-
dručju Grada Lepoglave, dok su nazočni gospodar-
stvenici predstavili svoje tvrtke.

PREDLOŽENA GOSPODARSKA 
SURADNJA

- Ovdje sam da bismo ostvarili kontakte i zapo-
čeli suradnju za koju vjerujem da će biti ostvarena, 
budući za nju postoji obostran interes. Želja nam 
je da se makedonske tvrtke s hrvatskim, pa tako 
i lepoglavskim, prezentiraju Europi, ali i da se vaše 
tvrtke, preko naših prezentiraju CEFTA-i te u Turskoj 
i Ukrajini, s kojima Makedonija ima nultu stopu cari-
ne. Makedonsko veleposlanstvo radi na ekonomskoj 
diplomaciji i moji je zadatak dogovoriti što više su-
radnje. Želja nam je da suradnja s Hrvatskom bude 
na nekadašnjoj razini, koja je zbog određenih razloga 
prekinuta – istaknula je veleposlanica Karagjozoska.

- Zemlja smo u koju se može investirati, zemlja 
kojoj se može vjerovati i koja ima stabilnost, smisao 
za biznis i trgovinu – dodala je veleposlanica Ka-
ragjozoska, predloživši Gradu Lepoglavi suradnju i 
jačanje prijateljskih odnosa s nekim od makedonskih 
gradova. 

- Razvoj Grada Lepoglave gledamo kroz investi-
cije i razvoj gospodarstva. Grad Lepoglava u svom 
razvoju uvelike koristi sredstva Europske unije. Ono 
što bih htio posebno naglasiti je da cjelokupni ra-

zvoj ne možete ostvariti sami, već trebate partnere 
i prijatelje. Što ih više imate, to vam je mogućnost 
realizacije zacrtanih ciljeva veća. Na sastanku s 
uvaženom veleposlanicom iz Makedonije otkrili smo 
brojne dodirne točke. Nakon ovih razgovora otvorit 
ćemo vrata suradnje i to na razini Grada Lepoglave, 
to mogu reći kao gradonačelnik, ali i na državnoj 
razini, za što ću se zalagati kao saborski zastupnik. 
Čuvši veleposlanicu kako s ljubavlju i strašću govori 
o svojoj prelijepoj zemlji te njenim potencijalima i mo-
gućnostima, postao sam siguran da ćemo te poten-
cijale iskoristiti na obostrano zadovoljstvo – rekao je 
lepoglavski gradonačelnik Marijan Škvarić, dodavši 
da Lepoglava ima iskustva u industrijskoj proizvodnji.

JAČANJE PRIJATELJSKIH ODNOSA

- U Gradu Lepoglavi partnera su našli velika po-
duzeća i ne samo na nacionalnoj nego i globalnoj 
razini. Imamo i mala obiteljska gospodarstva i sred-
nje poduzetništvo, koje čini temelj razvoja. To su ljudi 
koji žive za svoj posao i žive s lokalnom upravom. U 
nekoliko smo godina pokrenuli našu poduzetničku 
zonu, imamo gospodarska ulaganja, nezaposlenost 
je smanjena za nekih 17 posto. Uz to, nalazimo se u 
Varaždinskoj županiji koja je po konkurentnosti i gos-
podarstvu jedna od najjačih u Hrvatskoj. Tu su i vrijed-
ni i marljivi ljudi – zaključio je gradonačelnik Škvarić.
Makedonska veleposlanica Daniela Karagjozoska 
obišla je u pratnji svojih domaćina pogon tvrtke 
Drvodjelac u Lepoglavi, Poduzetničku zonu i Dom 
kulture, a razgledala je lepoglavsku župnu crkvu te 
muzej čipke.

PROJEKTIPROJEKTIPROJEKTI

Veleposlanica Republike Makedonije Daniela Karagjozoska na 
prijemu u gradskoj vijećnici Lepoglave

Izaslanstvo Grada Labina boravilo u Lepoglavi

Vrijedno iskustvo u korištenju europskih fondova 
  U radnom posjetu Gradu Lepoglavi u ponedjeljak, 16. ožujka, boravio je gradonačelnik Labina 

Tulio Demetlika sa suradnicima. 

Primio ih je lepoglavski gradonačelnik Marijan 
Škvarić uz kojeg su radnom sastanku nazočili i njegov 
zamjenik Hrvoje Kovač, voditelj Projektno-razvojnog 
ureda Emil Tkalec te voditelj projekta Tehnološki centar 
drvne industrije Damjan Županić. Tema razgovora bile 
su mogućnosti prijave projekata na fondove Europske 
unije pri čemu su goste iz Labina zanimala iskustva 
Grada Lepoglave u privlačenju europskog novca. 
- Više od 20 projekata iz Grada Lepoglave, za čiju 
je realizaciju potpora stigla iz EU fondova, govori o 
našoj sposobnosti i znanju da koristimo fondove 
Europske unije. Naša iskustva spremni smo dijeliti 
s drugima u kojima ne vidimo konkurenciju već po-
tencijalne partnere - istaknuo je lepoglavski grado-
načelnik Marijan Škvarić, koji je posebno predstavio 
tri kapitalna projekta koja su, zahvaljujući radu lepo-

glavskog projektnog tima na čelu s gradonačelnikom 
i uz potpore resornih ministarstava, dovedeni u visoku 
fazu pripreme za kandidiranje na fondove Europske 
unije - Tehnološki centar drvne industrije, Centar za 
posjetitelje "Centar pavlina" i Centar bioraznolikosti.
Goste iz Labina zanimao je i rad Projektno-razvojnog 
ureda u Lepoglavi te iskustva u njegovu formiranju, 
budući da Grad Labin planira oformiti sličan ured koji 
bi poput lepoglavskog pripremao projekte za prijavu na 
natječaje fondova Europske unije, a upravo je Projektno 
razvojni ured u Lepoglavi primjer dobre prakse koji u pri-
vlačenju europskog novca želi primijeniti i Grad Labin.
Izaslanstvu Grada Labina, nakon radnog sastanka, 
predstavljene su lepoglavske znamenitosti te Podu-
zetnička zona kao i Dom kulture, koji je u Lepoglavi 
uređen upravo zahvaljujući europskom novcu. 

Održana skupština Lokalne 
akcijske grupe Sjeverozapad

Marijan Škvarić i 
dalje na čelu LAG-a

  Lepoglavski gradonačelnik i saborski 
zastupnik Marijan Škvarić i dalje će biti na čelu 
Lokalne akcijske grupe "Sjeverozapad". 

Odluka je donesena na skupštini LAG-a "Sje-
verozapad" čiji su članovi jednoglasno potvrdili još 
jedan četverogodišnji predsjednički mandat dosa-
dašnjem predsjedniku Marijanu Škvariću. Novi če-
tverogodišnji mandat potvrđen je i dopredsjednicima 
LAG-a "Sjeverozapad" - Vladimiru Kurečiću i Marti-
nu Oreškom. Za članove Nadzornog odbora izabra-
ni Stanka Miko, Emina Ljubek i Jasminka Grabar. 
U okviru dnevnog reda Skupštine, održane u ivanečkoj 
Gradskoj vijećnici, jednoglasno je usvojeno Financij-
sko izvješće LAG-a za 2014. godinu, usklađen Statut 
LAG-a s novim Zakonom o udrugama te provedene 
Izmjene Poslovnika o radu Skupštine LAG-a.
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Ovog proljeća nastavljeni radovi na sanaciji klizišta

Sanirano klizište u Kameničkom Podgorju
  U Kameničkom Podgorju završeni su radovi vrijedni oko 700 tisuća kuna kojima 

Grad Lepoglava sanira klizište koje je prije tri godine prekinulo komunikaciju na lokal-
noj nerazvrstanoj cesti. 

Za razliku od kraja prethodne godine, 
kada su započeti radovi morali biti prekinuti 
zbog loših vremenskih uvjeta, nastavak ra-
dova pratilo je lijepo vrijeme ovog proljeća 
koje je omogućilo nesmetan rad na sanaciji 
ovog klizišta.  Klizište u Kameničkom Pod-
gorju jedno je od dvadesetak evidentiranih 
klizišta na području Grada Lepoglave. - Po-
dručje Lepoglave spada u brdsko – planin-
sko područje i neminovno je da nas zadese 
ovakve elementarne nepogode. Štete koje su 
prouzročila klizišta, njih dvadesetak koliko ih 
je u ovom trenutku evidentiranih na području 
Grada, prouzročila su štete od oko 10 miliju-

na kuna. Na pojedinim mjestima klizišta su 
oštetila prometnice na županijskim i lokalnim 
cestama. One na županijskim cestama sanira 
Županijska uprava za ceste, dok Grad Lepo-
glava svojim proračunskim sredstvima sani-
ra klizišta na nerazvrstanim cestama poput 
ove. Ovo u Kameničkom Podgorju jedno je 
od najvećih klizišta koje saniramo. Troškovi 
sanacije iznose oko 700 tisuća kuna. Paralel-
no s tim klizištem saniramo i klizište u Donjoj 
Višnjici, za što smo izdvojili oko 200 tisuća 
proračunskih kuna, dakle ukupno oko 900 
tisuća kuna. To je gotovo milijun kuna koje 
ne ulažemo u razvojne programe, već da bi 
trenutno stanje vratili u prijašnje – istaknuo 
je gradonačelnik Lepoglave Marijan Škvarić, 
dodavši da je za sanaciju klizišta zatražena 
pomoć od resornih ministarstava. - Najav-
ljeno nam je da će se ove godine otvoriti 
mogućnost za dobivanje potpore za sanaciju 
klizišta na razini Europske unije. Nadam se 
da ćemo uspjeti ostvariti tu potporu budući 
da Grad Lepoglava zna koristiti fondove Eu-
ropske unije – zaključio je Škvarić.

Grad Lepoglava potiče 
poljoprivrednu proizvodnju

Dodijeljena gradska bespovratna 
sredstva poljoprivrednicima

  Temeljem provedenih natječaja za dodjelu bespovratnih sredstava pomoći u poljoprivredi te pomoći za osnaživanje organizacija za 
poticanje razvoja gospodarstva na području Lepoglave, Grad Lepoglava dodijelio je bespovratne novčane pomoći za 13 OPG-a te četiri 
organizacije, odnosno obrta.

Dobitnici bespovratnih novčanih sredstava pot-
pisali su s Gradom Lepoglavom ugovore o dodjeli 
i načinu korištenje sredstava, ukupno 150 tisuća 
kuna, koja će im pomoći da unaprijede svoju po-
ljoprivrednu proizvodnju pa tako i poljoprivrednu 
proizvodnju na području Lepoglave koja, ističu u 
Gradu Lepoglavi, ima veliki potencijal. - Ukupno 
100 tisuća kuna potpore dali smo za razvoj naših 
tradicionalnih obrta te onima koji se bave poljopri-
vredom višeg organizacijskog oblika. To su prije 
svega Agro – turistički klaster “Lepoglava” i Zadru-
ga Lepoglavske čipke. Tako potpomažemo udruge 
koje objedinjavaju više članova koji imaju istovrsnu 

djelatnost. S druge strane, uz gradsku potporu 
mogu dobiti i potpore od resornih ministarstava. Za 
obiteljska poljoprivredna gospodarstva s područja 
Lepoglave – za investicije i razvoj poljoprivrede, dali 
smo ukupno 50 tisuća kuna. Podnositelji zahtjeva 
tražili su potpore za kupnju poljoprivredne mehani-
zacije te za izgradnju poljoprivrednih objekata kao 
što su kušaonice vina. Dakle, dižemo potencijale, 
pomažemo ljudima, dajemo sredstva, a na njima 
je da ih pravdaju i ugrade u razvoj poljoprivredne 
proizvodnje – rekao je lepoglavski gradonačelnik 
Marijan Škvarić. - Svaka pomoć dobro dođe – ko-
mentirao je dobivenu potporu Ivan Hehet, vlasnik 
jednog od 13 OPG-a koji su dobili gradske potpore.  
Agro – turistički klaster “Lepoglava” već niz godi-
na koristi navedena gradska poticajna sredstva za 
osnaživanje gospodarstva i poticanje poljoprivred-
ne proizvodnje.

- Ove godine se više usmjeravamo na poljopri-
vrednu proizvodnju. Provodimo projekt pokaznog 
polja na kojem ćemo proizvoditi buče – rekla je Ana 
Funda Gorski iz ATK-a “Lepoglava”.

Inače, ovo nisu sva ulaganja Grada Lepogla-
ve u razvoj poljoprivredne proizvodnje. Već rani-

je tijekom ove godine poljoprivrednici s gradskog 
područja koristili su i druge gradske poticaje za 
razvoj poljoprivredne proizvodnje. - Osim potpora 
kapitalne prirode imamo i potpore koje, prije svega, 
služe za edukaciju, jer znamo da je bavljenje po-
ljoprivredom danas složen posao i aktivnost. Tako 
smo u 50 postotnom omjeru fi nancirali educiranje 
dvadesetak polaznika za rukovanje preparatima za 
zaštitu bilja. Dajemo i potpore za osiguranje i sto-
čarstvo, što posebno koriste naši poljoprivrednici. 
Tako već dugi niz godina imamo potpuno besplatno 
osjemenjivanja krava i krmača što fi nancira Grad. 
Imamo potpore za proizvodnju mlijeka, dajemo 
potpore za tovljenje odojaka i purana. U tom dijelu 
itekako pomažemo ljudima. Pozivamo ljude da se 
jave i za dobivanje potpore za sadnju trajnih nasa-
da – vinograda i voćaka, čiju sadnju subvencionira 
Grad – istaknuo je gradonačelnik Škvarić, dodav-
ši da su pozitivni pomaci veliki i da se vidi da je 
poljoprivredna proizvodnja na području Lepoglave 
na visokoj razini. Uz ranije dodijeljene i ove po-
tonje, Grad Lepoglava je za razvoj poljoprivredne 
proizvodnje u ovoj godini izdvojio ukupno oko 300 
tisuća kuna.
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Grad Lepoglava dodijelio je bespovratne novčane pomoći za 13 
obiteljskih poljoprivrednih gospodarstava

Za sanaciju klizišta Grad će zatražiti i potporu 
Europske unije 

PROJEKTIPROJEKTIPROJEKTI

O G L A S
S ciljem sagledavanja i ocjene stvarnih stambenih potreba pu-

tem „Programa društveno poticane stanogradnje“ (POS), provodi 
se Anketa o interesu građana s područja Grada Lepoglave. 

Rješavanje stambenih potreba putem Programa „A“, „B“ i „C“ 
POS-a obuhvaća kupnju stana u višestambenoj zgradi - Program 
„A“, gradnju stana –obiteljske kuće - Program „B“, kupnju građe-
vinskog materijala - Program „C“, odnosno mogućnost najma stana 
u višestambenoj zgradi sagrađenoj prema odredbama Zakona o 
društveno poticanoj stanogradnji – Najam stana.

 Pozivaju se zainteresirani građani s područja Grada Lepoglave 
da se odazovu provođenju Ankete, a anketni listići se mogu podići 
u Jedinstvenom upravnom odjelu Grada Lepoglave ili službenim 
stranicama Grada Lepoglave www.lepoglava.hr.

Posebno se ističe da Anketa nije podloga za konkretan odabir, 
odnosno izradu konkretne liste prioriteta, već će služiti isključivo za 
dobivanje pregleda relevantnih podataka i elemenata u cilju izrade 
što kvalitetnije snimke stvarnih potreba i fi nancijskih mogućnosti 
zainteresiranih na području Grada Lepoglave.

Svaki građanin koji ispuni anketni listić može ga predati u Je-
dinstveni upravni odjel Grada Lepoglave na adresi Grad Lepoglava, 
Jedinstveni upravni odjel, Antuna Mihanovića 12, 42250 Lepogla-
va, ili potpisan na mail adresu: lepoglava@lepoglava.hr. 

Krajnji rok za podizanje i dostavu Ankete je 15.06.2015. godine.
Dodatne informacije vezane za „Programe društveno poticane 

stanogradnje“, mogu se dobiti u Jedinstvenom upravnom odjelu 
Grada Lepoglave, Antuna Mihanovića 12, Lepoglava, svakog rad-
nog dana u vremenu od 7,00 do 15,00 sati.

GRAD LEPOGLAVA
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Grad Lepoglava potpisao ugovore o 
stipendiranju s 44 studenta 

Osigurane stipendije za većinu 
lepoglavskih studenata 

  - Razvoj Lepoglave počiva na mladim i obrazovanim ljudima, jer samo 
temeljem znanja i kompetencija možemo u punini iskoristiti veliki potencijal 
koji imamo. Vjerujem u vas, u vašu inicijativu i znanje, pozivam vas da nam 
se priključite, kako bismo u toj sinergiji ostvarili novi razvoj, nove projekte i u 
konačnici nova radna mjesta – istaknuo je gradonačelnik Lepoglave Marijan 
Škvarić na svečanosti potpisivanja ugovora o stipendiranju, koja je održana u 
subotu, 14. ožujka, u lepoglavskom Turističko kulturno – informativnom centru. 

Tom je prigodom Grad Lepoglava 
potpisao ugovore o stipendiranju s 44 
studenta koji žive na području Lepogla-
ve, temeljem kojeg će studenti mjesečno 
primati iznos od 500 kuna. 

Za stipendiranje studenata Grad je 
ove godine osigurao u proračunu 200 ti-
suća kuna, a ovim sredstvima osigurane 
su stipendije za većinu studenata s pod-
ručja Grada. 

- Kada smo mojim izborom na dužnost 
gradonačelnika, prije deset godina zapo-
čeli program stipendiranja naših studena-

ta, dodijelili smo samo pet stipendija, a da-
nas ovu potporu Grada prima 44 studenta, 
dakle, polovica svih studenata s područja 
Lepoglave. I to je jedan od pokazatelja 
kako je Lepoglava grad u kojem se radi, 
koji ima jasnu viziju razvoja i koji ostvaruje 
konkretne rezultate – naglasio je gradona-
čelnik Lepoglave, koji je na svečanosti, na 
kojoj su bili i predsjednik Gradskog vijeća 
Robert Maček te zamjenik gradonačelnika 
Hrvoje Kovač, stipendistima zaželio puno 
uspjeha u daljnjem školovanju. 

- Ta mi mjesečna stipendija narav-
no, puno znači, olakšava mi fi nanciranje 
studija i omogućava mi da zadovoljim i 
neke stručne interese, primjerice kup-
nju stručne literature – rekla je Nikolina 
Špac, studentica Učiteljskog fakulteta u 
Rijeci, koja je prema kriteriju izvrsnosti, 
već treću godinu stipendistica Grada 
Lepoglave. Zadovoljstvo zbog dodijelje-
ne stipendije istaknuo je i Ivan Rostohar, 
student na Fakultetu organizacije i infor-
matike u Varaždinu, ali i drugi studenti s 
područja Lepoglave kojima su zahvaljujući 
stipendiji Grada Lepoglave olakšani ma-
terijalni uvjeti studiranja.

Lepoglavske udruge ove su godine 
prijavile 23 projekta i programa

Udrugama Grad dodijelio 300 tisuća kuna
  Grad Lepoglava je ove godine u proračunu za potpore projektima udruga koje djeluju na području Lepoglave osigurao ukupno 350 tisuća kuna, 

pa je Grad Lepoglava primjer dobre prakse i u poticanju razvoja civilnog društva na svom području.

- Kontinuirano podržavamo udruge čije su aktiv-
nosti od interesa za Grad i građane Lepoglave. No, 
ove smo godine cijeli sustav učinili još transparentni-
jim i u konačnici pravednijim. Raspisali smo natječaj, 
temeljem kojeg je Povjerenstvo vrednovalo projekte i 
dodjeljivalo sredstva. I ovom prigodom pokazali smo 
punu odgovornost pri dodjeli sredstava, ali i veliko 

razumijevanje za rad udruga koje svojim aktivnosti-
ma u širokom dijapazonu značajno obogaćuju kva-
litetu života u Lepoglavi – naglasio je gradonačelnik 
Marijan Škvarić na svečanosti potpisivanja ugovora 
u lepoglavskom Turističko kulturno – informativnom 
centru, u subotu, 14. ožujka. On je tom prigodom, 
zajedno s predsjednikom Gradskog vijeća Robertom 
Mačekom i zamjenikom gradonačelnika Hrvojem Ko-
vačem, predstavnicima udruga posebno zahvalio na 
njihovom radu, ali i na osobnom angažmanu njihovih 
članova. 

- Oni žrtvuju svoje slobodno vrijeme kako bi kroz 
rad udruga oplemenili život u našoj sredini. Grad ima 
puno razumijevanje za njihov rad, koji podupire ne 
samo direktno, dodjelom sredstava, već i na mnoge 
druge posredne načine – istaknuo je gradonačelnik 
Škvarić i dodao kako Grad Lepoglava za udruge iz 
proračuna izdvaja daleko više nego mnogi drugi, veći 
gradovi. 

Ugovor s Gradom Lepoglavom o sufi nanciranju 
potpisan je s udrugama koje su na natječaj prijavile 
23 projekta i programa. 

- Ove smo godine učinili novi iskorak i u sustavu 
sufi nanciranja udruga, kako bi bili još transparentniji, 
bolji i pravedniji u dodjeli sredstava za njihov rad i 
programe koje provode. Nekim udrugama ove godine 
tako nisu dodijeljena sredstva iz gradskog proračuna, 
stoga što su na natječaj Grada dostavile nepotpunu 
dokumentaciju, no većina je udruga dobila više sred-
stava nego ranijih godina – rekao je zamjenik grado-
načelnik Hrvoje Kovač, dok je predsjednik Gradskog 
vijeća Robert Maček, čestitavši udrugama na dobrom 
radu, posebno istaknuo njihovu odgovornost u troše-
nju proračunskih sredstava te njihov doprinos razvoju 
civilnog društva na području Lepoglave. 

 Na susretu s predstavnicima udruga gra-
donačelnik Lepoglave najavio je i skoro usvajanje 
gradske Strategije razvoja civilnog društva.

Ovogodišnji sustav fi nanciranja udruga je bolji i pravedniji nego 
ranijih godina

Stipendije Grada Lepoglave ove su akademske 
godine dodijeljene za 44 studenta i studentice s 
lepoglavskog područja

Grad Lepoglava darivao obitelji s 
novorođenom djecom

Isplaćene 24 novčane potpore
  U gradskoj su se vijećnici u Lepoglavi, na prijemu koji organizira 

Grad Lepoglava, okupile obitelji sa svojim malim prinovama, kako bi 
primile jednokratnu gradsku potporu za novorođenu djecu. 

Riječ je o potpori koju Grad Lepoglava posljednjih desetak godina ispla-
ćuje obiteljima s novorođenom djecom, pomažući im na taj način da pokriju 
dio povećanih kućanskih izdataka. Ovisno radi li se o prvom, drugom ili 
trećem, odnosno svakom slijedećem novorođenčetu, nazočnim su obiteljima 
isplaćene potpore u iznosu od 1.500, 2.000, odnosno 2.500 kuna. Ovom 
su prigodom isplaćene 24 novčane potpore koje je uručio gradonačelnik 
Marijan Škvarić, dok su iz ruku zamjenika gradonačelnika Hrvoja Kovača 
i predsjednika Gradskog vijeća Roberta Maček sretne mame, uz čestitke, 
primile gradske poklone i cvijeće. - Sretni smo kada se u gradskoj vijećnici 
okupi ovoliko sretnih obitelji i kada im možemo ovim simboličnim darom 
čestitati na prinovama u obitelji. To su naši najmlađi sugrađani, zbog kojih 
nastojimo što je moguće više razviti naš grad i stvoriti sredinu ugodnu za 
život. U tom nastojanju, između ostalog, brinemo se da razvijemo komunalnu 
infrastrukturu, u Lepoglavu smo doveli pedijatra, ulažemo u razvoj školstva, 
a stvaramo i uvjete za dolazak investitora kako bi, kada odrastu, imali gdje 
raditi – istaknuo je gradonačelnik Marijan Škvarić te pozvao roditelje da iska-
žu interes za nabavkom vlastitog stana kako bi se, u dogovoru s resornim 
ministarstvom, mogao pokrenuti projekt poticane stanogradnje.

Zamjenik gradonačelnika Hrvoje Kovač pozvao je roditelje da ukažu i na 
ostale potrebe kako bi Grad znao na koji im način može dodatno pomoći.
- Upravo smo na prijedlog roditelja prijašnje potpore za nabavku dodataka za pre-
hranu beba ukinuli i na račun toga povećali iznose jednokratnih novčanih potpora 
koje su vam ovom prigodom isplaćene – podsjetio je Kovač, dok je predsjednik 
Gradskog vijeća Robert Maček poručio svim roditeljima da ne trebaju brinuti da 
će, ukoliko bude povećan broj novorođenih beba, biti smanjena gradska potpora.
- Iznos koji je predviđen za potpore obiteljima s novorođenom djecom nije 
fi ksni i Gradsko vijeće će ga s velikim zadovoljstvom, ukaže li se za to potreba, 
povećati – rekao je Maček. U ovoj je godini Grad Lepoglava za tu namjenu u 
proračunu izdvojio 140 tisuća kuna. Zanimljivo je da je u posljednjih nekoliko 
ovakvih prigoda isplaćeno više potpora obiteljima  s novorođenim djevojčicama 
nego dječacima. Ovom prigodom gradske je potpore dobilo 18 djevojčica i 
šest dječaka.  
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Međunarodno druženje

Stotinu policijskih umirovljenika 
na susretu u Lepoglavi

  Lepoglavu će 14. svibnja posjetiti članovi umirovljeničkih udruga policijskih službenika iz Varaždi-
na i Čakovca te njihovi kolege iz mađarskih gradova Marcali i Nagykanisza te slovenskog Maribora. 

O namjeri da svoje tradicionalno godišnje dru-
ženja održe u Lepoglavi, gradonačelnika Lepoglave 
Marijana Škvarića obavijestili su Dragutin Bajsić, 
predsjednik Udruge umirovljenika unutarnjih poslo-
va Čakovec i Antun Sačić predsjednik Udruge umi-
rovljenika unutarnjih poslova Varaždin - domaćini 
ovogodišnjeg međunarodnog druženja policijskih 
umirovljenika.

- Odabrali smo Lepoglavu zbog toga što se u njoj 
puno toga može vidjeti, prvenstvo vrijedni kulturni 
sadržaji. Pored toga, riječ je o lijepom kraju – rekao 
je Antun Sačić, pojasnivši razloge odabira Lepoglave 
za ovo druženje koje će okupiti oko 120 policijskih 
službenika u mirovini. Ukazao je Sačić i na posto-
janje sportske infrastrukture koja će omogućiti odr-
žavanje sportskih susreta, ali i mogućnost posjete 
lepoglavskoj Kaznionici.

- Zadovoljstvo nam je što svoje aktivnosti usmje-
ravate prema Lepoglavi u kojoj ćemo vas rado ugo-
stiti – poručio je gradonačelnik Škvarić koji će se 
toga dana sastati s gradonačelnikom mađarskog 
grada Marcalia, koji će zajedno s policijskim umi-
rovljenicima posjetiti Lepoglavu.

Održana aktualna tribina 
o Domovinskom ratu 

Grad Lepoglava poklonio 
zastavu braniteljima

  U lepoglavskom Domu kulture, u organizaciji udruge Branitelji Hrvatske Lepoglava, odr-
žana je tribina “Domovinski rat i presuda Međunarodnog suda pravde i Program potpore za 
zapošljavanje hrvatskih branitelja i članova njihovih obitelji, na kojoj je o presudi Međuna-
rodnog suda pravde i velikosrpskoj politici govorio doc. dr. sc. Ante Nazor, dok je Snježana 
Hunjet iz Centra za psihosocijalnu pomoć predstavila rad Centra i niz mjera namijenjenih 
braniteljskoj populaciji.

- Odluka Međunarodnog suda potvrdila je da 
je Srbija izvršila agresiju na Hrvatsku čineći pri-
tom zlodjela. Naime, Sud je odbacio tužbu da je 
počinjen genocid, no utvrdio je da su na cijelom 
okupiranom području počinjeni zločini s elemen-
tima genocida. Ti počinjeni zločini, ustvrdio je 
Sud, nisu bili slučajni već planirani i počinjeni 
na isti način – istaknuo je Ante Nazor, govoreći 

o presudi Međunarodnog suda pravde. Uoči tri-
bine lepoglavski gradonačelnik Marijan Škvarić 
uručio je predsjedniku udruge Branitelji Hrvat-
ske Lepoglava - brigadnom generalu Zdravku 
Jakopu zastavu Udruge, dar Grada Lepoglave.
Brigadni general Jakop je u ime članova Udruge 
zahvalio na zastavi te na pomoći i podršci koju le-
poglavski branitelji dobivaju od Grada Lepoglave.
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Lepoglavski gradonačelnik Marijan Škvarić uručio je predsjedniku udruge Branitelji Hrvatske Lepoglava - brigadnom generalu 
Zdravku Jakopu zastavu Udruge, dar Grada Lepoglave

Traju pripreme za postavljanja 
spomen obilježja bojniku 
Dragutinu Naglašu 

Sjećanje na 
poginulog 
branitelja

  U Lepoglavi će za vrijeme proslave Dana 
Grada, u prosincu ove godine, biti otkriveno 
spomen obilježje bojniku Dragutinu Naglašu 
– branitelju iz Lepoglave, koji je kao pripadnik 
postrojbe Crne mambe 2. gbr Gromovi, poginuo 
1993. godine na novigradskom ratištu.

Dogovoreno je to na sastanku predstavnika ko-
ordinacije braniteljske populacije s područja Lepo-
glave i Grada Lepoglave s predstavnicima Udruge 
Crne mambe. Na sastanku su dogovoreni i detalji 
vezani za sam spomenik. Bit će to bista bojnika Dra-
gutina Naglaša, koja će biti postavljena u gradski 
park u Lepoglavi, na Trgu prvog hrvatskog sveučili-
šta, a koju će dati izraditi Udruga Crne mambe. Prije 
postavljanja biste Grad Lepoglava će hortikulturalno 
urediti park te pripremiti teren za postavljanje biste 
jednom od jedanaestorice branitelja s područja Le-
poglave poginulih u Domovinskom ratu. Osim ure-
đenja parka i postavljanje biste u planu je da se ovaj 
park imenuje parkom bojnika Dragutina Naglaša.
Koordinacija predstavnika braniteljske populacije s 
područja Lepoglave već je ranije istaknula namjeru 
da se u spomen na poginule branitelje s područja 
Lepoglave njihovim imenima nazovu javni gradski 
prostori, pa će imenovanje ovog parka  - parkom 
bojnika Dragutina Naglaša, biti prvi korak u ostva-
renju te namjere.

- Projekt uređenja parka već je izrađen i Grad 
je spreman odmah započeti s njegovim uređe-
njem – istaknuo je zamjenik lepoglavskog grado-
načelnika Hrvoje Kovač, koji je s predstavnicima 
Koordinacije i Udruge Crne mambe obišao park 
gdje su, na licu mjesta, dogovoreni posljednji de-
talji vezani za uređenje parka i postavljanje biste.
Na sastanku je ispred Gradskog vijeća, vijeć-
nik Alojz Špičko istaknuo da će Vijeće podr-
žati sve potrebe za dodatnim financiranjem 
postavljanja biste, što znači i izradu mramor-
nog postolja na koju će bista biti postavljena.
Članovi Udruge Crne mambe izrazili su zadovoljstvo 
dosad učinjenim i najavili kako će izrada biste boj-
nika Dragutina Naglaša biti završena najkasnije do 
rujna i biti spremna za postavljanje u park i otkriva-
nje za Dane Grada Lepoglave, i to najvjerojatnije 5. 
prosinca – na rođendan Dragutina Naglaša.

Bista bojnika Dragutina Naglaša bit će postavljena u gradskom 
parku

Predstavnici udruga policijskih umirovljenika na sastanku u Lepoglavi
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Predstavljeni natječajni radovi 
za Centar pavlina u Lepoglavi 

Visoka kvaliteta nagrađenih radova
  Radovi stigli na arhitektonsko – urbanistički natječaj koji je raspisao Grad Lepoglava za novi Centar za posjetitelje «Centar pavlina» predstav-

ljeni su u utorak, 7. travnja, na izložbi u Ekomuzeju Lepolava.

Na natječaj je prijavljen čak 41 rad, a ocjenji-
vački sud je prvu nagradu dodijelio radu autora – 
mag. Tomaža Krušeca, Lene Krušec, Lovorke Prpić, 
Vida Kurinčiča, Jurija Nemeca, dr. Ane Kučan i Luke 
Javornika. Druga je nagrada pripala radu Melite 
Čavlović i Antuna Sevšeka, a treća - rješenju koje 
su ponudili prof. Hrvoje Njirić, Iskra Filipović i Nika 
Dželalija. 

- Ovim projektom Lepoglava uvezuje svoju boga-
tu povijest sa sadašnjošću i budućnošću. U Centru 
će kroz vremensku crtu biti prikazan život ljudi ovoga 
kraja od 12. stoljeća do danas. Na jednom mjestu 
tako ćemo objediniti našu bogatu materijalnu i du-
hovnu baštinu koja je vezana uz djelovanje pavlina 
u Lepoglavi, od lepoglavske čipke, koja se nalazi na 
UNESCO-voj listi svjetske nematerijalne baštine, pa-
vlinske umjetnosti i znanosti, crkve i samostana s 
Rangerovim freskama, do povijesti kaznionice, ali i 
drugu vrijednu kulturnu i turističku ponudu Lepogla-

ve, primjerice vulkan Gaveznicu i poludragi kamen 
ahat ili park prirode Zagorski bregi. Grad Lepoglava 
ovim projektom stvara preduvjete za potpornu infra-
strukturu za promociju svojih turističkih proizvoda 
i atrakcija u široj regiji – naglasio je na otvorenju 
izložbe radova lepoglavski gradonačelnik Marijan 
Škvarić.

PROJEKT VRIJEDAN 25 
MILIJUNA KUNA

Buduća zgrada Centra za posjetitelje s tri tisuće 
četvornih metara bruto površine imat će uz izložbeni 
prostor i multifunkcionalnu dvoranu, urede i radio-
nice te primjerene ugostiteljski sadržaj, a vrijednost 
projekta procjenjuje se na 25 milijuna kuna. 

- Zahvaljujem Društvu arhitekata Varaždin, koje 
je provelo ovaj natječaj, te Ministarstvu kulture i Mi-
nistarstvu turizma, koji su sufi nancirali provedbu ove 
faze projekta. Sada nas očekuje nova faza u kojoj 
planiramo dobiti glavni projekt te građevinsku do-
zvolu – rekao je lepoglavski gradonačelnik te dodao 
kako će i ovaj strateški projekt za razvoj Lepoglave 
nastojati fi nancirati i iz fondova Europske unije. 

NOVE VRIJEDNOSTI I 
KULTURNI SADRŽAJI

O radovima koji su stigli na natječaj govorila je 
Mia Roth Čerina, predsjednica ocjenjivačkog suda, 
koja je tom prigodom istaknula vrlo visoku ukupnu 
razinu natječaja i rješenja koja «odgovaraju potreba-
ma grada», koja «ulaze u dijalog s lokalitetom, ali se 
s njim ne nadmeću».       

- Centar za posjetitelje novi je iskorak u razvoju 
Lepoglave, koja na izuzetan način povezuje svoju 
bogatu kulturu i vrijednu baštinu i na njoj gradi nove 
vrijednosti i kulturne sadržaje – istaknula je mr. sc. 
Vesna Jurić Bulatović, pomoćnica ministra kulture. 

Važnost ovog projekta za Lepoglavu, ali i za 
Varaždinsku županiju pa i za nacionalnu kulturu, 
naglasio je i župan Predrag Štromar. 

- Ponosan sam da sam župan u županiji koja 
ima Lepoglavu. Ovaj grad nije samo primjer dobre 
prakse, već i podstrek drugim gradovima – rekao 
je župan Štromar i čestitao Lepoglavi na još jednom 
izuzetno vrijednom projektu, koji će biti i dio kan-
didature grada Varaždina i regije sjever za Europ-
sku prijestolnicu kulture 2020. godine. Centar za 
posjetitelje postat će čimbenik oblikovanja vizualnog 
identiteta Lepoglave i katalizator razvoja grada te 
stvaranja novih radnih mjesta.

Na natječaj je ukupno prijavljeno čak 41 arhitektonsko rješenje novog centra u središtu Lepoglave

Prvonagrađeni rad na arhitektonsko – urbanističkom natječaju za Centar za posjetitelje «Centar pavlina u Lepoglavi 

Predstavljanje natječajnih radova u dvorani Ekomuzeja u 
Lepoglavi pobudilo je veliko zanimanje

Pomoćnica ministra kulture Vesna Jurić Bulatović istaknula je 
značaj ovog projekta za nacionalnu kulturu 

MOZAIKMOZAIKMOZAIK

Centar za posjetitelje novi je iskorak 
u razvoju Lepoglave, koja na izuzetan 
način povezuje svoju bogatu kulturu 
i vrijednu baštinu i na njoj gradi 
nove vrijednosti i kulturne sadržaje 
– istaknula je mr. sc. Vesna Jurić 
Bulatović, pomoćnica ministra kulture

Buduća zgrada Centra za posjetitelje 
s tri tisuće četvornih metara bruto 
površine imat će uz izložbeni prostor 
i multifunkcionalnu dvoranu, urede i 
radionice te primjerene ugostiteljski 
sadržaj
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Lepoglavska čipka na poštanskim 
markama Hrvatske i Španjolske

Nova međunarodna promocija Lepoglave
  Lepoglavska čipka dobila je još jedno veliko priznanje. Naime, krajem ožujka u opticaj su puštene poštanske marke “Čipka na batiće” s motivi-

ma lepoglavske i seviljske čipke. 

Riječ je o zajedničkom izdanju maraka Hrvatske 
i Španjolske pošte, koje su prepoznale umjetničke i 
kulturne vrijednosti koje povezuju ove dvije zemlje te 
izradile marke koje su uz ljepotu motiva jedinstvene 
i po tome što imaju perforaciju koja izgleda poput 
prave čipke .

Novo izdanje poštanskih maraka s motivima 
lepoglavske i seviljske čipke predstavljeno je na Na-

cionalnoj i međunarodnoj fi latelističkoj izložbi “Croa-
tica 2015.” koja je otvorena u Francuskom paviljonu 
Studentskog centra u Zagrebu. 

- Ovo je potvrda prepoznatljivosti, ljepote i nacio-
nalne vrijednosti lepoglavske čipke koja nas  povezu-
je i sa Španjolskom. Gledajući veličinu ovih predivnih 
maraka možemo zaključiti kako su marke tako male, 
a pružaju tako velike mogućnosti zbližavanja i surad-

nje za koju je Grad Lepoglava uvijek otvoren. Ovo je 
i velika promocija Lepoglave – grada koji se, zahva-
ljujući upravo lepoglavskoj čipki, nalazi na prestižnoj 
UNESCO-voj listi  – istaknuo je na otvorenju izložbe 
lepoglavski gradonačelnik i saborski zastupnik Ma-
rijan Škvarić, koji se ovom prigodom susreo s vele-
poslanikom Kraljevine Španjolske u Republici Hrvat-
skoj, Njegovom  ekselencijom Eduardom Aznarom.

Na izložbi, za koju je predsjednik Hrvatskog fi la-
telističkog saveza Mladen Vilfan rekao da  predstav-
lja ono najbolje od fi latelije, sudjeluje 86 izlagača 
iz Hrvatske, Austrije, Češke, Mađarske, Slovačke, 
Slovenije i Španjolske.
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Novo izdanje poštanskih maraka s motivima lepoglavske i seviljske čipke predstavljeno je na Nacionalnoj i međunarodnoj 
fi latelističkoj izložbi “Croatica 2015.”

Jedinstvena ljepota lepoglavske čipke istaknuta je i na 
poštanskoj marki

Izložba je dio programa kojim Koordinacija braniteljskih 
udruga gradova Ivanca i Lepoglave obilježava 20. godišnjicu 
oslobođenja Hrvatske
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U Lepoglavi otvorena izložba "Crtice iz povijesti hrvatske policije"

Atraktivno svjedočanstvo o povijesti naše policije
  U Domu kulture u Lepoglavi tijekom travnja je postavljena izložba "Crtice iz povijesti hrvatske policije", zahvaljujući suradnji Muzeja policije i 

Koordinacije braniteljskih udruga gradova Ivanca i Lepoglave, a u suorganizaciji s Turističko kulturno – informativnim centrom te pod pokroviteljstvom 
Grada Lepoglave, čiji je čelni čovjek – gradonačelnik Marijan Škvarić, na prigodnoj svečanosti i otvorio ovu zanimljivu izložbu.

- Izložba je dio programa kojim Koordinacija 
braniteljskih udruga gradova Ivanca i Lepoglave 
obilježava 20. godišnjicu oslobođenja Hrvatske te 
10. godišnjicu malonogometnog turnira koji se igra 
u spomen na trojicu policajaca iz ivanečko – lepo-
glavskog kraja koji su poginuli braneći Vukovar – 
Stjepana Vusića, Tomu Jambora i Josipa Kapusti-
ća – istaknuo je predsjednik Koordinacije Ljudevit 
Cikač, dodavši da se nada kako će je posjetiti što 
više mladih ljudi, koji će tako saznati o ulozi njihovih 
roditelja u Domovinskom ratu. 

Otvarajući izložbu lepoglavski je gradonačelnik 
Marijan Škvarić istaknuo ponos i zadovoljstvo što 
se jedna takva izložba može razgledati u Lepoglavi. 
- Ova izložba govori i o našim braniteljima, posebice 
policajcima iz Policijske uprave Varaždin, odnosno 
onima iz Lepoglave i Ivanca, koji su u Vukovaru dali 
svoj veliki obol u obrani domovine. Nadam se da 
će se s tim na ovoj izložbu upoznati i naši najmla-
đi – istaknuo je gradonačelnik Škvarić, naglasivši 

i važnost policije u zaštiti ustavnog poretka i osi-
guranju reda i mira. Izložba je podijeljena u neko-
liko cjelina koje daju presjek kroz povijest policije. 
- Morali smo izloške prilagoditi prostoru koji nam 
nije dopuštao da izložimo trodimenzionalne ekspo-
nate, već uglavnom fotografi je. Posjetitelji su se tako 
mogli upoznati s poviješću policije prije, za i nakon 
2. svjetskog rata, zatim sa sudjelovanjem policije u 
Domovinskom ratu, posebice tijekom 1991. godine, 
kada su se dogodila najveća stradavanja policaja-
ca koji su, kao jedina naoružana formacija, izdržali 
prvi nalet srpskog agresora. O tome govori i 755 
poginulih, 3.600 ranjenih i 31 nestalih policajaca u 
Domovinskom ratu. Posebno ističem da se na izlož-
bi mogu vidjeti osobne stvari policajca Dragutina 
Špaca iz vremena obrane Vukovara i zatočeništva u 
srpskim logorima, zastava koju je prigodom ustroja 
Zbora narodne garde policiji dao predsjednik Franjo 
Tuđman te zastava Specijalne policije Roda – ista-
knuo je voditelj Muzeja policije Željko Jamičić. Na 

izložbi se mogu vidjeti i službena vozila policije od 
1913. godine, kada je nabavljeno prvo takvo vozilo, 
zatim sadašnjost policije te karikature na kojima su 
u glavnoj ulozi policajci. Također, na izložbi je svoje 
radove izložio Ivica Vugrinec – policijski specijalac i 
stopostotni ratni vojni invalid.

Poštanske marke su tako male, a 
pružaju tako velike mogućnosti 
zbližavanja i suradnje – naglasio je 
gradonačelnik Marijan Škvarić
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Dnevna skrb za pedesetak starijih osoba
  - Kvaliteta života u lokalnoj zajednici može se mjeriti onom kvalitetom koju uživa njena najranjivija osoba. Na žalost, stariji su ljudi po-

stali najranjivija skupina i o njima vodimo posebnu skrb u okviru gerontoslužbe, na čiji smo rad ponosni – rekao je zamjenik lepoglavskog 
gradonačelnika Hrvoje Kovač, govoreći o jednoj od mjera socijalne politike Grada Lepoglave.

Gerontoslužba na području Grada Lepoglave 
djeluje od 2009. godine, a zahvaljujući suradnji Cr-
venog križa Varaždinske županije i Grada Lepoglave 
na tom projektu, nemoćne osobe s gradskog pod-
ručja nisu prepuštene same sebi, već dobivaju skrb 
bez koje bi teško mogle normalno živjeti. 

Sredstva za rad dviju gerontodomaćica, koliko ih 
trenutno radi u okviru gerontoslužbe Grada Lepogla-
ve, a koje brinu o pedesetak najugroženijih građana 
uglavnom starije životne dobi, osiguravaju županijski 

Crveni križ i Grad Lepoglava, pri čemu Grad iz svog 
proračuna za tu namjenu godišnje izdvaja 25 tisuća 
kuna.  

- Nastojimo putem javnih radova zaposliti još 
jednu gerontodomaćicu te tako pojačati njihovu 
prisutnost na terenu, a na taj način i skrb za naše 
najugroženije sugrađane – dodao je Kovač.

- Vodim brigu o tome imaju li lijekove, jesu li 
platili račune, imaju li sve potrebne namirnice, što 
im treba napraviti u kući ili ih pak odvesti liječniku. 
Govore mi da se za njih brinem kao njihova mama 
ili dijete – pojašnjava Mirjana Škalac, djelatnica Cr-
venog križa Varaždinske županije, koja svakodnev-
no u okviru gerontoslužbe Grada Lepoglave obilazi 
korisnike, brinući o njima i njihovim osnovnim po-
trebama. 

S obzirom da je populacija na gradskom po-
dručju sve starija, potreba za gerontoslužbom sve 
je veća. Na žalost, u nekim slučajevima uvjetuje je i 
nebriga djece za svoje roditelje. 

- O roditeljima bi trebala brinuti djeca, no neka 
nisu u mogućnosti, jer im to ne dopušta tempo ži-
vota, dok drugi to jednostavno ne žele – komentirala 
je Mirjana Škalac činjenicu da su neki stariji sugra-
đani kojima pomaže, zaboravljeni od svoje djece.
- Moramo se vratiti i obiteljskim vrijednostima gdje 
djeca brinu za svoje roditelje – dodao je Hrvoje Ko-
vač, najavivši da će Grad Lepoglava i dalje nastojati 
kroz djelovanje gerontoslužbe pomagati svojim su-
građanima. 

Gerontodomaćice svakodnevno brinuo o nemoćnim osobama s 
područja Lepoglave

Prodajom narcisa prikupljana su sredstva 
za kupnju linearnog akceleratora

Gerontoslužba skrbi o pedesetak osoba

MOZAIKMOZAIKMOZAIKNa području Lepoglave 
djeluje Gerontoslužba

Dan narcisa obilježen i u Lepoglavi

Kupnjom narcisa podržali akciju 
  Na prvi dan proljeća, volonterke Mammaea kluba Varaždin 

u Lepoglavi su prodavale narcise prikupljajući tako sredstva za 
kupnju linearnog akceleratora za intraoperativnu radioterapiju 
potrebnog za rano otkrivanje raka dojke.

Građani koji su se odazvali akciji, među kojima je bio i zamjenik 
gradonačelnika Lepoglave Hrvoje Kovač, kupnjom buketića narcisa, na 
jednom od dva prodajna mjesta, pomogli su ovu humanitarnu akciju. 

Grad Lepoglava i Ministarstvo gospodarstva pomažu obitelji Hiržin

Hiržini će se vratiti u Kameničko Podgorje 
  Obitelj Hiržin iz Kameničkog Podgorja, kojoj je klizište 2013. godine oštetilo kuću toliko da se u 

njoj više nije moglo živjeti, i za koju je od nadležnih tijela izdano rješenje za rušenje, uskoro bi se, iz 
privremenog smještaja koji im je osigurao Grad Lepoglava, trebala vratiti u Kameničko Podgorje. 

Naime, lepoglavski gradonačelnik Marijan Škva-
rić pokrenuo je ispred Grada Lepoglave inicijativu da 
se pronađe rješenje za smještaj ove obitelji u Kame-
ničkom Podgorju, pa će u dogovoru s Ministarstvom 
gospodarstva, u dvorište obitelji Hiržin biti postav-
ljeni kontejneri za stanovanje. Riječ je o kontejneri-
ma u vlasništvu države, iz državnih robnih rezervi. 
O toj su mogućnosti u Lepoglavi s predstavnicima 
Ministarstva gospodarstva - pomoćnikom ministra 
Ivom Milatićem i savjetnikom ministra Marijanom 
Vargom, razgovarali čelni ljudi Grada Lepoglave – 

gradonačelnik Marijan Škvarić i njegov zamjenik 
Hrvoje Kovač. Svi su, nakon sastanka na kojem 
je dogovoreno ustupanje kontejnera za potrebe 
stanovanja obitelji Hiržin, posjetili Kameničko Pod-
gorje, gdje su se uvjerili u razmjer štete koje je na 
obiteljskoj kući obitelji Hiržin prouzročilo klizište. 
- S trenutnim smo stanjem upoznali pomoćnika mi-
nistra gospodarstva  i njegove suradnike koji su na 
moju inicijativu i s namjerom da se ovaj problem 
riješi stigli u Lepoglavu. Uvidom u stanje na samom 
licu mjesta, pomoćnik ministra i njegovi suradnici 
izrazili su želju pomoći obitelji Hiržin postavljanjem 
odgovarajućih stambenih kontejnera - istaknuo je 
gradonačelnik Marijan Škvarić dodavši da će se u 
uskoro defi nirati realne mogućnosti te donijeti odgo-
varajuća odluka vezana za dodjelu stambenih kontej-
nera za potrebe stanovanja obitelji Hiržin.

Zabilježeno 

Umirovljenici posjetili 
zapadnu Slavoniju

  Udruga umirovljenika Lepoglava organizira-
la je 17. ožujka izlet u zapadnu Slavoniju.

- Put nas je vodio preko Zagreba, pa  autoputom 
do Novske, a zatim u Lipik, Pakrac, Daruvarske To-
plice i Viroviticu. Kući smo se vratili preko  Koprivnice  
i to podravskom magistralom, tako da  smo  prošli 
kroz  pet naših županija – pojasnila je predsjednica 
Udruge Marija Varović, dodavši kako su Lipik i Pakrac 
mjesta u kojima su brojni sugrađani branili Hrvatsku 
tijekom Domovinskog rata, a među njima je bio i 
Josip Štefanec koji je poginuo na pakračkom ratištu.  
- Što se događalo tijekom obrane pakračkog područja 
približio nam je sudionik ratnih zbivanja i jedan od za-
povjednika u 104. brigadi Hrvatske vojske, naš  Lepo-
glavčan Mirko Druško – podsjetila je Marija Varović.  
Lepoglavski umirovljenici obišli su središte Pakraca i 
zgradu u kojoj su boravili hrvatski branitelji, a koja je 
još uvijek oštećena uslijed ratnih djelovanja. Na gro-
blju u Pakracu, kod spomen ploče podignute u spo-
men poginulim braniteljima 104. brigade, lepoglavski 
su umirovljenici položili cvijeće i zapalili svijeće.

Posjetili su lepoglavski umirovljenici Lipik i Da-
ruvar te poznate Daruvarske Toplice. Predsjednica 
Udruge umirovljenika Marija Varović pozvala je čla-
nove koji vole putovati, da se odluče krenuti na izlete 
koje organizira Udruga umirovljenika Lepoglava.
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Održano predavanje o važnosti ranog otkrivanja raka dojke 

Novi program zdravstvene prevencije 
  Pod pokroviteljstvom Grada Lepoglave u lepoglavskom Domu kulture održano je predavanje "Rak dojke – rano otkrivanje bolesti spašava živote". 

Održala ga je viša medicinska sestra Bernar-
da Godinić, koja je tijekom predavanja posebno 
naglasila važnost ranog otkrivanja raka dojke, 
kao najvažnijeg čimbenika u njegovu izlječenju. 
Naime, 90 posto žena kod kojih se rak dojke ot-
krije na vrijeme imaju velike šanse za izlječenje. 
U Hrvatskoj godišnje od raka dojke oboli 2.400 žena, 
kojima rano otkrivanje bolesti daje velike šanse za 
očuvanje života. Stoga je pozvala žene da se redovi-
to podvrgavaju pregledima – kako samopregledima, 
tako i pregledima u zdravstvenim ustanovama.

Na predavanju su predstavljeni i čimbenici koji utje-
ču na pojavu raka dojke te na važnost zdrave prehrane.
Na predavanju su žene, koje su pobijedile karcinom 
dojke, ukratko iznijele svoja iskustva i prihvatile ideju 
da se u Lepoglavi osnuje klub u kojem će se oku-
pljati oboljele od karcinoma dojke i njihove obitelji. 
Ispred Grada Lepoglave tu je ideju podržao zamje-
nik gradonačelnika Hrvoje Kovač i pritom najavio 
nastavak gradske potpore projektima usmjerenima 
promoviranju zdravlja i nastojanju da Lepoglava bude 
- zdravi grad.  

Upozoreno na probleme osoba 
s posebnim potrebama

  U lepoglavskom Centru za kulturu u subotu, 14. ožujka, Udruga slijepih Varaždinske županije organizirala je program – Čujmo glasove 
različitih, koji se provodi zahvaljujući potpori iz Europskog socijalnog fonda, kako bi se šira javnost upoznala s problemima s kojima se su-
sreću osobe s posebnim potrebama, ali i kako bi se poticalo ostvarivanje njihovih prava te bolja suradnja s jedinicama lokalne samouprave.

Cilj je ovog projekta u konačnici uspostaviti mre-
žu organizacija civilnog društva i udruga osoba s ra-
zličitim vrstama invaliditeta s područja Varaždinske 
županije, u koju će se povezati različite grupe osoba 
s invaliditetom kako bi zajednički djelovale na rješa-
vanju mnogih problema vezanih uz položaj osoba s 
invaliditetom u našem društvu. 

Jedan od ciljeva ove inicijative je i osmišljavanje 
zajedničke strategije utjecaja na lokalne i regionalne 

vlasti te uključivanje predstavnika organizacija osoba 
s invaliditetom u tijela odlučivanja na lokalnoj razini. 

Udruga slijepih Varaždinske županije, uz podršku 
Grada Varaždina, Varaždinske županije te zagrebač-
ke Koalicije za život u zajednici, osmislila je stoga 
atraktivni program kojim se nastoji senzibilizirati 
javnost, ali i predstavnici jedinica lokalne uprave, za 
probleme s kojima su svakodnevno suočene osobe 
s invaliditetom. 

Tako su u Lepoglavi u programu sudjelovali gra-
donačelnik Marijan Škvarić, njegov zamjenik Hrvoje 
Kovač te predsjednik Gradskog vijeća Robert Maček, 
kojima su kroz simulaciju situacija uvjerljivo doča-
rane prepreke s kojima su svakodnevno suočene 
osobe s invaliditetom.

Tom je prigodom posebno istaknuto kako Grad 
Lepoglava dobro skrbi o osobama s invaliditetom, te 
kako je većina objekata u gradu prilagođena osoba-
ma s posebnim potrebama. 
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Jedan od ciljeva akcije je i bolja suradnja s jedinicama lokalne samouprave

Gradskim čelnicima uvjerljivo su dočarane prepreke s kojima su 
svakodnevno suočene osobe s invaliditetom

Na predavanju je istaknuta ideja da se u Lepoglavi osnuje klub 
žena oboljelih od karcinoma dojke

U Lepoglavi održan program 
– Čujmo glasove različitih

Sa sjednice Vijeća za prevenciju kriminaliteta 

Grad Lepoglava jedan je od najsigurnijih gradova u Hrvatskoj
  Vijeće za prevenciju kriminaliteta Grada Lepoglave može biti ogledni primjer rada, ne samo u Varaždinskoj županiji, nego i u Hrvatskoj - istaknuto 

je na sastanku Vijeća održanom 12. ožujka u Lepoglavi. 

Uz pohvale radu Vijeća koje su upućene od po-
licijskih službenika, zadovoljstvo njegovih članova 
potaknulo je izvješće o sigurnosnom stanju na po-
dručju Grada Lepoglave, koje je predstavio načelnik 
Policijske postaje Ivanec - Boris Divjak, a iz kojeg 
proizlazi da je Lepoglava jedan od najsigurnijih gra-
dova u Hrvatskoj. O tome govore podaci koji upućuju 
kako je na području Grada Lepoglave u 2014. godini 
počinjeno 29 kaznenih djela, četiri manje u odnosu 
na godinu ranije. Od navedenog broja evidentiranih 

kaznenih djela samo je njih 10 iz domene općeg 
kriminaliteta, u koja spadaju teška kaznena djela. 
Godinu prije evidentirana su 23 djela općeg krimina-
liteta, tako da je riječ o značajnom padu počinjenja 
takvih djela.

U protekloj godini na području Grada Lepoglave 
nije zabilježen ni jedan slučaj zlouporabe opojnih 
droga, tek nekoliko slučajeva njihova posjedovanja.

U prometu se bilježi pad broja prometnih ne-
sreća. U 2014. godini dogodilo ih se 30, a u godini 

prije 35, što je pad za 14 posto. Zadovoljstvo je tim 
veće što u prometnim nesrećama nije bilo smrtno 
stradalih osoba. Bilo je ukupno 24 ozlijeđenih, od 
čega dvoje s teškim ozljedama.

Javni red i mir je u 2014. godini narušen 25 
puta, 10 puta manje nego u 2013. godini. Uglavnom 
se radilo o vici i galami. S obzirom na broj događa-
nja, odnosno manifestacija koje se organiziraju na 
području Grada Lepoglave, istaknuto je, riječ je o 
malom broju narušavanja javnog reda i mira.
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Održana Skupština Udruge privatnih šumovlasnika Kesten

Podrška europskog Fonda za ruralni razvoj 
  Gotovo 50 posto površine Grada Lepoglave prekriveno je šumama, većinom u vlasništvu privat-

nih šumovlasnika, koji su se 2005. godine udružili i osnovali Udrugu privatnih šumovlasnika Kesten. 

Od tada je broj članova, s 43 člana - osnivača, 
koliko ih je osnovalo Udrugu, značajno porastao, 
tako da Udruga Kesten danas broji 214 članova, od 
kojih je gotovo polovica bila na godišnjoj Skupštini 
Udruge održanoj u Lepoglavi. 

Predsjednik Izvršnog odbora Tomo Rešetar tom 
je prigodom još jednom ponovio da je u posljed-
njih šest godina, zahvaljujući aktivnostima Udruge 
i sredstvima Fonda za općekorisne funkcije šuma, 
izgrađeno više od 22 kilometara šumskih prometni-
ca za što je utrošeno 4 milijuna i 630 tisuća kuna.
- Zbog smanjenja sredstava predviđenih za održa-
vanje šumskih prometnica, odlukom Hrvatskih šuma 
promijenjen je plan izgradnje i održavanja šumskih 
prometnica u kojem se u prošloj godini nije našla 
ni jedna prometnica na području Udruge Kesten. 
Nadamo se da to neće biti slučaj u ovoj godini, za 
koju smo kandidirali sedam šumskih prometnica – 
Jabori, Pakovec – Murićevec, Graba – Mahunovo, 
Kameničko Podgorje – makadam – granica odjela 
9/10, Strupari – Črešnjevo, Šantalabi – Blatišće 
– Osoje, Kapustići – Štefi čari – odjel 16 – ista-
knuo je Rešetar i dodao da je Udruga u protekloj 

godini, zahvaljujući i potpori Grada Lepoglave, 
nabavila cjepač drva te tako povećala broj alata i 
strojeva koje posjeduje - cjepač drva, vitla i kruž-
na pila, koje za obradu drva koriste članovi Udruge.
Na početku Skupštine, Suzana Gotal iz Savje-
todavne službe predstavila je članovima Udru-
ge Kesten mogućnosti koje će šumovlasnicima 
pružiti europski Fond za ruralni razvoj, posebi-
ce - Mjeru 8, koja se odnosi na ulaganje u razvoj 
šumskih područja i poboljšanje održivosti šuma.
Članove Skupštine ispred Grada Lepoglave pozdra-
vio je predsjednik Gradskog vijeća Robert Maček. 

Održana skupština Agro 
- turističkog klastera Lepoglava

Uzgoj buča pruža mogućnost 
za dodatnu zaradu

  Agro – turistički klaster “Lepoglava”  održao je 4. redovitu skupštinu na kojoj su o radu klastera u proteklom jednogodišnjem razdoblju 
govorili njegov predsjednik Slavko Štefi čar i klaster menadžerica Kristina Pintarić.

- Kao što smo i najavili na prošloj Skupštini, kla-
ster, koji se u prve četiri godine prvenstveno bavio 
razvojem turizma i plasiranjem, odnosno marke-
tingom naših proizvoda, okrenuo se, i to značajno, 
prema poljoprivredi. Prvi korak u realizaciji projek-
ta pokaznog polja buča bilo je  dobivanje konce-
sije od Grada Lepoglave na 1,8 hektara zemljišta 
na kojem smo napravili pripremne radove kako bi 
ove godine mogli krenuti s pokaznim poljem buča 
– istaknuo je predsjednik Klaster Slavko Štefi čar.
Osnovni cilj projekta, koji se provodi uz potporu Gra-

da Lepoglave i Varaždinske županije, te u suradnji sa 
Savjetodavnom službom i Uslužnom uljarom Preseč-
ki, je stavljanje u funkciju zapuštenog zemljišta, uz 
istovremeno predstavljanje građanima mogućnosti 
ostvarivanja dodatne zarade. Zaradu na taj način pla-
nira ostvariti i Agro – turistički  klaster “Lepoglava”.
- Ako sve prođe dobro, jer znamo da je poljoprivreda 
tvornica na otvorenom i uvijek se nešto može do-
goditi zbog loše godine, planiramo na kraju godine 
od tog pokaznog polja ostvariti prihod od tridese-
tak tisuća kuna. Pripremamo i neke modele koji bi 
uključili čim više građana s područja Lepoglave koji 
bi s nama krenuli u taj projekt – dodao je Štefi čar.
Građani se u projekt mogu uključiti i tako da na 
svom polju posade buče prema preporukama koje 
će dobiti prateći sadnju na pokaznom polju, zatim da 
buče posade u kooperaciji s ATK “Lepoglava” ili pak 
da zemljište daju klasteru u zakup za sadnju buča 
prema prethodno defi niranim uvjetima i cijenama. U 
prvoj godini provedbe projekta zakup bi se odnosio 
samo na zemljišne površine u blizini pokaznog polja. 

Osim pokretanja projekta pokaznog polja uzgoja 
buča, voditelji i članovi ATK “Lepoglava” su u prote-
klom razdoblju sudjelovali i na brojnim radionicama, 
predavanjima, sajmovima i savjetovanjima. Radilo se 
i na promociji, najčešće o promociji na sajmovima. 
No, i brojni su mediji pokazali interes za aktivnosti 

ATK “Lepoglava” koji je u 2014. godini ostvario pri-
hod veći od 190 tisuća kuna.

- Zadovoljan sam radom klastera, koji svojim 
djelovanjem objedinjuje dva potencijala grada Le-
poglave – turizam i poljoprivredu. Agro-turistički 
klaster “Lepoglava” potvrđuje da se postojeći po-
tencijali najbolje mogu iskoristiti udruživanjem. U 
svom je radu uspio jer je koristio sredstva resornih 
ministarstava, a i Grad Lepoglava je, prepoznajući 
postojeći potencijal, putem natječaja osigurao dio 
potrebnih sredstava. Grad je zadovoljan što klaster 
u ovoj godini pokreće projekt pokaznog polja sadnje 
buča, budući da ćemo zapuštene površine ponovno 
staviti u funkciju i omogućiti građanima da ostvare 
dodatne prihode. U tome će Grad Lepoglava stajati 
iza klastera sa svim svojim resursima – istaknuo je 
gradonačelnik Lepoglave Marijan Škvarić, koji je za-
jedno sa zamjenikom Hrvojem Kovačem i predsjed-
nikom Gradskog vijeća Robertom Mačekom, bio na 
4. skupštini Agro-turističkog klastera “Lepoglava”.

Skupštinu je ispred Gradskog vijeća pozdravio 
njegov predsjednik Robert Maček, ispred Turističke 
zajednice grada Lepoglave njena predsjednica Lju-
bica Dubovečak te Irena Bosnić, pročelnica Odjela 
za turizam Visoke škole za menadžment u turizmu i 
informatici iz Virovitice s kojom surađuje lepoglavski 
klaster.

Agro-turistički klaster svojim djelovanjem objedinjava dva 
potencijala Lepoglave – turizam i poljoprivredu 

Udruga privatnih šumovlasnika Kesten već ima 43 člana

Edukacija poljoprivrednih 
proizvođača s područja Lepoglave 

Održan i drugi tečaj 
sigurnog rukovanja 
s pesticidima

  Održan je drugi od dva planirana tečaja 
sigurnog rukovanja i primjene sredstava za 
zaštitu bilja, koji je u suradnji s Udrugom 
vinogradara, vinara i voćara "Klopotec" te 
Gradom Lepoglavom, u lepoglavskom Domu 
kulture organizirao Agro-turistički klaster 
"Lepoglava". 

Polaznici tečaja, tijekom kojeg su predavanje 
o sigurnom rukovanju i primjeni sredstava za za-
štitu bilja održali predavači iz Pučkog otvorenog 
učilište Đuro Arnold iz Ivanca, odslušali su pre-
davanje te nakon toga pristupili polaganju ispita 
koji su korisnici koji kupuju i primjenjuju sredstva 
za zaštitu bilja, obavezni položiti do 26. studenog 
ove godine.

Registriranim poljoprivrednicima s područja 
Grada Lepoglave, odnosno onim poljoprivrednici-
ma koji imaju registriran OPG, tečaj i polaganje 
ispita sufi nancirao je Grad Lepoglava, dok su ostali 
zainteresirani građani tečaj i polaganje ispita sami 
fi nancirali.
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Uz 600 godina crkve Blažene Djevice Marije 
u Lepoglavi (3. dio)

Svetost crkvenog prostora
  Kuće, zgrade, ustanove i drugi objekti koje je čovjek izgradio za prikladan život imaju svoju vrijednost i značenje za pojedince i društvo u cjelini. 

Različite namjene i svrhe kojima služe građevine koje su izgrađene ljudskom rukom svjedoče o kreativnosti, mudrosti i uspješnosti graditelja koji 
su djelovali na određenom prostoru u određenom vremenu. Među svim građevinama u pojedinom mjestu, svojom se pojavom ističu crkve, religio-
zni prostori koji su drugačiji i različiti, po svom izgledu i po svojoj namjeni, od bilo koje druge građevine u svojem okruženju. 

Svima nam je poznato kako crkva ima posebnu 
vrijednost, izaziva poštovanje, poziva na razmišljanje 
o Bogu, vjeri, smislu i svrsi vlastitog života. Naša je 
namjera da ukratko opišemo i podsjetimo u čemu se 
sastoji vrijednost i svetost crkvenog prostora. Iskazi-
vanje i svjedočenje naše vjere nije isključivo vezano 
uz crkveni prostor, uz građevinu, živa Crkva postoji 
tamo gdje se okuplja zajednica koja slavi Boga. No, 
kao što nam je važno za sebe izgraditi što ljepši 
dom, školu, muzej, igralište ili stadion, jednako je 
važno izgraditi i njegovati prostor u kojem slavimo 
Boga, koji će nas podsjećati na Božju blizinu i pri-
sutnost u našem mjestu, u našoj župi.

CRKVA JE KUĆA BOŽJA
U Bibliji pronalazimo odlomke u kojima se govori 

o prostorima na kojima se slavio Bog. Najčešće su to 
bila brda zato jer su svojom visinom bila nedostupna 
i ljudi su vjerovali da Bog boravi u visinama. Poznat 
nam je događaj o Mojsiju kojemu se Bog objavio u 
gorućem grmu. Bog je tada zapovjedio Mojsiju da 
skine obuću sa svojih nogu jer je stajao na svetom 
tlu. Prilikom izlaska iz Egipta prema Obećanoj zem-
lji, Izraelci su izgradili šator u kojem su pohranjivali 
kovčeg saveza i taj je šator za njih bio sveti prostor. 
Božja prisutnost se očitovala po oblaku koji se iz-
digao iznad tog šatora. Nakon ulaska u Obećanu 
zemlju Izraelci su izgradili hram koji je bio isključi-
vo mjesto Božje prisutnosti. Hram je mjesto Božje 
prisutnosti i objave, vjersko središte Izraelaca. Isus 
je kao pripadnik svog naroda i židovske vjere često 
boravio u hramu. Četrdeset dana nakon rođenja Isus 
je prikazan u hramu. S dvanaest godina Isus je već 
u hramu poučavao i taj hram nazvao kućom svoga 
Oca. Želeći očuvati dostojanstvo i svetost hramskog 
prostora, Isus je jednom prilikom istjerao trgovce 
iz hrama, nije htio da Božju kuću pretvore u špilju 
razbojničku. 

Slušajući Isusove riječi, mi svaku crkvu prepo-
znajemo kao kuću Božju, kao mjesto molitve, slavlja 
sakramenata i okupljanja župne zajednice. Iako su 
crkve različite po stilu gradnje i po unutrašnjem ure-
đenju, one trebaju ispuniti uvijek istu zadaću. Crkve-
ni prostor uzdiže srce prema Bogu, crkveni prostor 
govori o Božjoj blizini i nazočnosti među ljudima. 
Istu svrhu imaju umjetnička djela koja se nalaze u 
crkvama. Tako slike, kipovi, liturgijska glazba i druge 

umjetnosti u crkvi komuniciraju u prvom redu govor 
vjere, a tek onda njihovu umjetničku vrijednost. 

ŽIVA CRKVA
Posebno je dojmljiva slika lađe. Živa Crkva se 

često uspoređuje s lađom koja plovi na uzburkanom 
moru i koja, kako veli papa Benedikt XVI., pušta na 
sve strane. Tu lađu vodi Duh Sveti i ona neće propa-
sti. Zato i prostor u crkvi namijenjen Božjem narodu 
nazivamo lađa ili brod. Slika lađe podsjeća nas na 
Noinu arku koja je izgrađena da prihvati one koji će 
se spasiti od potopa. Kao što je Noina obitelj ušla u 
arku i spasila se od potopa, tako su i svi ljudi pozvani 
u lađu Crkve ako žele postići spasenje. 

Naša župna crkva slavi jubilejsku godinu. Šest 
stoljeća slavljenja Boga, molitve i sakramenata je 
utkano u ovaj sveti prostor. Naša crkva će živjeti 
ako će se u njoj okupljati živa Crkva, sveti Božji na-
rod. Budimo zahvalni i poštujmo ovaj sveti prostor 
koji kroz mnoga stoljeća govori o Božjoj prisutnosti 
u ovom mjestu, u ovoj župi. Pohod i molitva u crkvi 
neka uzdignu naša srca prema Bogu i ispune nas 
radošću što se nalazimo u lađi koju Duh Sveti vodi 
prema spasenju.

JUBILEJJUBILEJJUBILEJ
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Želeći očuvati dostojanstvo i svetost hramskog prostora, Isus je jednom prilikom istjerao trgovce iz hrama, nije htio da Božju kuću pretvore u špilju razbojničku

Naša župna crkva slavi 
jubilejsku godinu. Šest stoljeća 
slavljenja Boga, molitve i 
sakramenata je utkano u ovaj 
sveti prostor. Naša crkva će 
živjeti ako će se u njoj okupljati 
živa Crkva, sveti Božji narod

Crkva Blažene 
Djevice Marije u 
Lepoglavi mjesto 
je molitve već šest 
stoljeća
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Održana skupština 
Udruge Ekomuzej Lepoglava

U provedbi projekti vrijedni milijun kuna
  - Protekle smo godine većinu aktivnosti usmjerili na realizaciju projekta - Centar za posjetitelje “Centar pavlina”. Projekt je pre-

poznat na najvišim razinama, pa smo tako za pripremu dokumentacije za izgradnju budućeg muzeja od Ministarstva turizma dobili 
360 tisuća, a od Ministarstva kulture dodatnih 150 tisuća kuna – istaknuo je na održanoj Skupštini Udruge Ekomuzej Lepoglava 
njen predsjednik Dejan Bjelivuk, koji je tom prigodom dodao kako pritom nisu zanemarili ni ostale aktivnosti, posebice one vezane 
za promociju lepoglavske čipke.

- Kroz projekt “Očuvanje kulturne baštine” 
uspjeli smo zaposliti četiri čipkarice na period od 
šest mjeseci. Prva smo udruga u Hrvatskoj koja je 
uspjela na takvom projektu zaposliti osobe koje u 
velikoj mjeri doprinose očuvanje baštine – rekao je 
Bjelivuk i naglasio kako je prošlogodišnji Festival čip-

ke u Lepoglavi, za čiju je organizaciju bila zadužena i 
Udruga Ekomuzej Lepoglava, bio jedan od najuspješ-
nijih i najposjećenijih.

- Ukupno imamo u provedbi projekte vrijedne 
milijun kuna koji će biti završeni 2015. godine –  
istaknuo je predsjednik Udruge Ekomuzej.

Udruga i u ovoj godini planira nastaviti imple-
mentaciju projekta Centra za posjetitelje, promociju 
čipkarstva i provedbu projekata vezanih uz lepoglav-
sku čipku. Tako se u ovoj godini, u okviru projekta 
fi nanciranog od Europske unije, planira krenuti u 
otkup lepoglavskih čipki za postav budućeg muze-
ja, odnosno Centra za posjetitelje “Centar pavlina”.
- I najduži put počinje prvim korakom, a mi smo 
taj korak učinili kad je u pitanju Centar za posje-
titelje “Centar pavlina”. Pred nama je idejno rje-
šenje, o kojem će svoj sud dati i građani, jer to je 
projekt svih građana Lepoglave. Važno je istaknu-
ti da smo za ovaj projekt već dobili potpore dva-
ju ministarstava, a sigurno je da Centar nećemo 
graditi sami, već ćemo sredstva za to nastojati 
osigurati putem fondova Europske unije, budući  

da ne želimo za 20 – 30 milijuna kuna, kolika je 
vrijednost ovog projekta, zaduživati Grad – ista-
knuo je lepoglavski gradonačelnik Marijan Škvarić 
i pritom pohvalio rad Udruge Ekomuzej Lepoglava.
Budući da je skupština ujedno bila i izborna, iza-
brano je vodstvo koje će Udrugu voditi u narednom 
mandatnom razdoblju. Za predsjednika je ponovno 
izabran Dejan Bjelivuk, za njegovog zamjenika Mirko 
Varović, za tajnicu Branka Funda, a za stručnu vodi-
teljicu Tihana Petrović Leš.

Izabrani su i novi članovi Savjeta kojeg će činiti 
- Marijan Škvarić, (Grada Lepoglava), Robert Maček 
(Gradsko vijeće Grada Lepoglave), Slavko Štefi čar 
(ATK “Lepoglava”), Ljubica Dubovečak (Turistička 
zajednica grada Lepoglave), mons. Andrija Kišiček 
(Župa BDM), Marica Štefi čar (predstavnica gospo-
darstva), Štefi ca Špiljak (predstavnica čipkarica), 
Mirjana Posavec (predstavnica obrazovnih usta-
nova), Mario Žuliček (predstavnik udruga mladih), 
Emil Tkalec (Projektno – razvojni ured), Damir Kužir 
(predstavnik sportskih udruga) te Karmela Geček 
(Udruga Lepoglavski ahat). 

Na skupštini je za predsjednika Udruge ponovo izabran Dejan 
Bjelivuk

KULTURAKULTURAKULTURA

Zabilježeno

Lepoglavska čipka predstavljena gruzijskom izaslanstvu 
  Brojna izaslanstva stranih država i najviših 

međunarodnih institucija koja dolaze u Zagreb če-
sti su gosti Hrvatske etno kuće – Materina priča, 
gdje se upoznaju s bogatom hrvatskom tradicijom 
i baštinom kojoj pripada i lepoglavska čipka. 

Zahvaljujući odličnoj suradnji Hrvatske etno 
kuće i Zadruge lepoglavske čipke, upravo lepo-
glavska čipka zauzima značajno mjesto u pred-
stavljanju hrvatske kulturne baštine i tradicije. Tako 
su nedavno voditeljica Zadruge lepoglavske čipke 
Karmen Šoštarić i čipkarica Ankica Škvarić lepo-
glavsku čipku i način njene izrade, u Hrvatskoj etno 
kući u Zagrebu, predstavile predsjednici Parla-

mentarne skupštine Vijeća Europe Anne Brasseur. 
U ljepotu i jedinstvenost lepoglavske čipke nedav-
no se, također u Hrvatskoj etno kući, prilike imalo 
uvjeriti izaslanstvo Gruzije na čelu s predsjednikom 
gruzijskog Parlamenta Davidom Usupashvilijem.

Ljepotom 
lepoglavske čipke 
bili su oduševljeni i 
članovi gruzijskog 
državnog izaslanstva

Program osposobljavanja za 
izradu lepoglavske čipke 

Nastavljena edukacija čipkarica 
   Nastavlja se provedba programa osposobljavanja za izradu 

lepoglavske čipke, koji uz fi nancijsku potporu gradova Lepo-
glave i Ivanca u Lepoglavi provodi ivanečko Pučko otvoreno 
učilište. 

Nakon završenog prvog semestra, 11 je polazni-
ca programa pristupilo polaganju ispita tijekom kojeg 
su povjerenstvu trebale potvrditi usvajanje osnovnih 
elemenata izrade lepoglavske čipke.

Položivši uspješno ispit prvog semestra, pola-
znice programa stekle su pravo na pohađanje slje-

dećeg, naprednijeg semestra, koji će također trajati 
60 školskih sati. Naime, program se sastoji od tri 
semestra u ukupnom trajanju od 180 nastavnih sati. 
Polaznice tečaja ne dolaze samo iz Lepoglave već i 
iz okolnih gradova i općina.

Lepoglavska čipka predstavljena 
na izložbi u slovenskoj Lendavi

Međunarodna promocija 
potencijala Lepoglave 

  Lepoglavska čipka predstavljena je na 9. 
međunarodnoj izložbi pisanica, vina i uskrsnih 
proizvoda koja je održana u slovenskoj Lendavi. 

Gostovanje u Lendavi, na jednoj od tamošnjih 
najvećih manifestacija, organizirala je Turistička za-
jednica grada Lepoglave, dok su lepoglavsku čipku 
posjetiteljima izložbe predstavile članice Zadruge 
lepoglavske čipke - Karmen Šoštarić i Josipa Rudec. 

- Koristimo svaku priliku da predstavimo lepo-
glavsku čipku, koja uvijek izaziva veliku pozornost. 
Čipka je ujedno i veliki prezenter našeg grada i 
pomaže nam da uz nju predstavimo i druge turi-
stičke potencijale Lepoglave – naglasila je Ljubica 
Dubovečak, predsjednica Turističke zajednice grada 
Lepoglave, te istaknula i dobru suradnju sa Save-
zom kulturnih društava iz Lendave, te činjenicu da 
je zahvaljujući i gostovanju lepoglavske turističke 
zajednice ova izložba imala međunarodni karakter. 

Čipke izložene na 9. međunarodnoj izložbi pisa-
nica, vina i uskrsnih proizvoda ustupio je Ekomuzej 
Lepoglava. 
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Za očuvanje baštine 454 tisuće eura iz EU fonda za regionalni razvoj

TKIC će organizirati atraktivne 
sajamske priredbe

  Očuvanje i oživljavanje baštine glavni je cilj projekta " DE PARK – Baština – iz ruke u ruku do 
pokrajinskog parka", koji okuplja ukupno devet partnera iz Hrvatske i Slovenije. 

S hrvatske strane u projektu sudjeluju Turističko 
kulturno – informativni centar iz Lepoglave, Ekomu-
zej Lepoglava te općine Cestica, Klenovnik i Bed-
nja, dok su slovenski partneri na projektu općine 
- Podlehnik i Žetale, Javni zavod za kulturu, turizam 
i razvoj općine Rogatec te PRJ Halo, koji je ujedno i 
vodeći partner na ovom projektu, za koji je iz fonda 
za regionalni razvoj Europske unije dobivena potpora 
u iznosu od čak 454.120 eura.  - Tri smo godine če-
kali obavijest o potvrdi sufi nanciranja ovog projekta 
kojemu je cilj očuvati i oživiti kulturnu baštinu na 
prostoru iz kojeg dolaze projektni partneri – poja-
snila je na zajedničkom sastanku projektnih partnera 
održanom u općini Žetale - Sonja Golc, voditeljica 
ovog projekta, čija je provedba počela 1. veljače, a 
koji će trajati do 28. veljače 2016. godine. U tom će 
vremenu svaki od partnera na svom području rea-
lizirati vlastite programe usmjerene očuvanju tradi-
cije svog kraja.  Turističko kulturno – informativni 
centar iz Lepoglave organizirat će nekoliko sajmova 
– sajam turizma i enogastronomije, sajam minerala 
i poludragog kamenja te vinogradarski sajam kao i 
likovnu stvaraonicu. - Cilj nam je organizacijom ovih 
sajmova, kroz predstavljanje i ponudu autohtonih 
proizvoda, očuvati tradiciju lepoglavskog kraja – 
pojasnio je direktor TKIC-a Vladimir Ivanuša, dok je 

Dejan Bjelivuk, predsjednik Udruge Ekomuzej Lepo-
glava, istaknuo kako će Ekomuzej biti usredotočen 
na lepoglavsku čipku te kroz ovaj projekt nabaviti 
opremu potrebnu za izlaganje čipke te sredstva za 
njen otkup. Organizirat će i sajam tradicijskog ruko-
tvorstva i starih zanata. Općina Klenovnik organizirat 
će srednjovjekovni sajam, Općina Bednja uredit će 
tradicionalnu bednjansku hižu i raditi na očuvanju 
bednjanskog govora, dok će Općina Cestica organi-
zirati aktivnosti predstavljanja tradicijskih vrijednosti 
i običaja, raditi na usavršavanju turističkih vodiča 
i istraživanju tradicijske kuhinje. Slovenski će par-
tneri provoditi slične aktivnosti. Općina Podlehnik 
priprema organizaciju priredaba na kojima će se 
predstavljati tamošnja tradicija, Općina Žetale uredit 
će tradicijsko domaćinstvo, kao i Javni zavod za kul-
turu, turizam i razvoj općine Rogatec, koji priprema i 
organizaciju etno festivala.

Očekuje se da će realizacija ovog projekta, u 
kojem će biti čak 39 raznih aktivnosti, pridonijeti bo-
ljim prekograničnim odnosima i očuvanju tradicije, 
koja će nakon završetka projekta predstavljati velik 
turistički potencijal koji će se maksimalno iskoristi-
ti uspostavom zajedničkog upravljanja kulturnom i 
nematerijalnom baštinom kroz model regionalnog 
prekograničnog parka.  
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U Lepoglavi održane 
5. kazališne noći

Nastupilo deset 
amaterskih družina

  Pod pokroviteljstvom Grada Lepoglave, a u organizaciji KUD-a Lepoglavski pušlek odr-
žane su u Lepoglavi 5. kazališne noći. 

Tijekom subotnje i nedjeljne večeri, 11. i 12. travnja, 
u Domu kulture u Lepoglavi publici se predstavilo devet 
amaterskih družina - KUD Lepoglavski pušlek, KUD Kla-
ruš iz Maruševca, KUD Gruntovec, Udruga mladih Sve 
pet iz Svetog Petra Ludbreškog, Komedijaši iz Stažnjev-
ca, KUD Cestica, Udruga žena Gornji Hrašćan, Udruga 
Stara brv iz Gornje Voće i KUD Josip Genc iz Bednje. 
Svojim su nastupima glumci amateri nasmijali i zaba-
vili publiku koja je i ove godine u velikom broju pratila 
njihove nastupe.

U projektu sudjeluje 9 partnera iz Hrvatske i Slovenije 

 Na 5. kazališnim noćima nastupilo je devet glumačkih družina

KULTURAKULTURAKULTURA
Ministarstvo kulture 
fi nancira programe Udruge 
Ekomuzej Lepoglava

Jačanje međunarodne 
kulturne suradnje

  Ministarstvo kulture će s 20 tisuća kuna 
fi nancirati tri programa koje će u ovoj godini 
provesti Udruga Ekomuzej Lepoglava. 

- Cilj odlazaka na druge čipkarske festivale je 
jačanje međunarodne kulturne suradnje s drugim 
čipkarskim centrima i njeno širenje na čipkarstvo 
i nematerijalnu kulturnu baštinu općenito. Ujedno, 
riječ je i promociji lepoglavskog čipkarstva te stva-
ranju temelja za proširenje suradnje za buduće  pro-
jekte. Radionice lepoglavske čipke upravo se i pro-
vode kako bismo očuvali umijeće izrade lepoglavske 
čipke kroz ulaganje u edukaciju za izradu složenijih 
motiva čipke – pojasnio je predsjednik Udruge Eko-
muzej Lepoglava Dejan Bjelivuk, i dodao da će ovo 
biti već treći ciklus radionica koje se održavaju u 
organizaciji Udruge Ekomuzej Lepoglava. 

Uz 20 tisuća kuna potpore od Ministarstva 
kulture, odlukom Ministarstva poljoprivrede Udruzi 
Ekomuzej Lepoglava odobreno je i 12 tisuća kuna 
za organiziranje gospodarske manifestacije "Sajam 
tradicijskih rukotvorstva i starih zanata", koja se odr-
žava u okviru Međunarodnog festivala čipke.

Održana skupština 
Lepoglavskog pušleka

Uspješna godina lepoglavskih 
kazališnih amatera

  Članovi Skupštine jednoglasnom su od-
lukom potvrdili da će i dalje na čelu Kulturno 
– umjetničkog društva Lepoglavski pušlek biti 
- Štefi ca Bizek. 

Uz potvrdu novog mandata dosadašnjoj pred-
sjednici, na skupštini je potvrđeno da će tajnica 
društva i dalje biti Mirjana Kos, dok će blagajničke 
poslove nastaviti obavljati Verica Hrandek.   U pro-
teklih godinu dana, uz nastupe koje su imali u Lepo-
glavi i okolici te diljem Varaždinske županije, Pušleki 
su tri puta nastupili i u susjednoj Sloveniji. Potvrda 
kvalitetnog rada, istaknula je predsjednica KUD-a 
Štefi ca Bizek, osvojeno je prvo mjesto na 6. smotri 
dramskih amatera Varaždinske županije i nastup na 
državnoj smotri – 54. festivalu kazališnih amatera u 
Slavonskom Brodu. 

- Na Festivalu su nastupile 22 amaterske kaza-
lišne družine, izabrane u konkurenciji od njih 176. 
Među njima bio je i Lepoglavski pušlek, na što smo 
posebice ponosni. Iako nismo pobijedili, stekli smo 
bogato iskustvo. Posebno nas je razveselilo to što 
se svima svidio naš lepoglavski govor – istaknula je 
predsjednica Bizek. Pušleki su u protekloj godini u 
Lepoglavi organizirali Kazališne noći, na kojima su 
nastupile  prijateljske amaterske kazališne družine. 
Pohvalu je članovima Lepoglavskog pušleka ispred 
Grada Lepoglave uputio zamjenik gradonačelnika 
Hrvoje Kovač, koji im je ujedno i zahvalio na sudje-
lovanju na gradskim manifestacijama te na čuvanju 
lepoglavske tradicije.
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Održana skupština Limene 
glazbe Lepoglava

Lani održano 
dvadesetak 
nastupa

  Limena glazba Lepoglave ove će godine 
nastupiti na Županijskoj smotri puhačkih orke-
stara Varaždinske županije, u najvišem kvalitet-
nom razredu, i pritom nastojati izboriti nastup 
na državnoj smotri - istaknuto je na održanoj 
skupštini Limene glazbe Lepoglava. 

Jedan je to od važnijih ciljeva koji su u 2015. go-
dini pred sebe postavili lepoglavski puhači, a za čije 
su se ostvarenje pripremali tijekom protekle godine, 
u kojoj su odradili više od 40 proba i dvadesetak 
nastupa, navedeno je u Izvješću o radu orkestra u 
prošloj godini.

- Nastupali smo na svim gradskim manifestaci-
jama te u inozemstvu, točnije u Sloveniji,  gdje smo 
promovirali Lepoglavu, čiji smo jedan od zaštitnih 
znakova – istaknuo je lepoglavski gradonačelnik Ma-
rijan Škvarić, ujedno i predsjednik Limene glazbe 
Lepoglava. Uz nastup na Županijskoj smotri, članovi 
Limene glazbe Lepoglava i ove će godine biti prisutni 
na svim gradskim manifestacijama te, po potrebi, 
predstavljati grad Lepoglavu u drugim krajevima Hr-
vatske ali i inozemstvu.

Održana godišnja skupština 
Čipkarskog društva Danica Bresler

Aktivnosti na promociji i 
očuvanju lepoglavske čipke

  Zahvaljujući našim aktivnostima Lepoglava je ušla u Mrežu gradova svijeta koji skrbe o svojoj nematerijalnoj baštini (ICCN) – istaknula je Verica Dubovečak, 
predsjednica Čipkarskog društva Danica Bresler, na skupštini društva, i dodala kako je tijekom protekle godine nastavljena uspješna promocija lepoglavske čipke.

- Veliku i značajnu promociju odradile smo u Du-
brovniku, jednom od najznačajnijih odredišta u kojem 
predstavljamo lepoglavsku čipku, budući da u Dubrov-
nik dolaze brojni turisti – rekla je Verica Dubovečak. 

Na Skupštini je istaknuta važnost očuvanja 
tradicionalnog načina izrade lepoglavske čipke, 
kako se ne bi ugrozio UNESCO-ov satus nemate-
rijalne kulturne baštine koji ima lepoglavska čipka.
Čipkarice su na Skupštini donijele plan rada za 2015. 

godinu, koji obuhvaća i projekt “Tjedan Hrvatskog 
zagorja u Dubrovniku”. - Želimo pomoći našim udru-
gama, školama i starim zanatima da se predstave 
velikom broju ljudi koji dolaze u Dubrovnik – naglasila 
je Verica Dubovečak.

Na Skupštini je dogovoreno održavanje radionica 
pod mentorstvom iskusnih čipkarica i članica Društva, 
na kojima će čipkarice obnavljati i usavršavati svoje 
znanje izrade lepoglavske čipke.

KUTURAKUTURAKUTURA

Limena glazba je jedan od zaštitnih znakova Lepoglave – nagla-
sio je gradonačelnik Marijan Škvarić 

Visoki obrazovni standard škola na području Lepoglave potiče učeničku izvrsnost 

Na godišnjoj skupštini najavljene su i aktivnosti društva u ovoj 
godini 

Lepoglavski pušlek gostovao u Sloveniji 

Nasmijali publiku u Dobrini 
  Lepoglavski pušlek je na poziv Turističkog društva Izviri Dobrina te organizatora i promotora 

KUD-a na području Slovenije – Janka Zorčića, na Dan žena, gostovao u Sloveniji. 

Članovi Pušleka su u Dobrini kod Podčetrka na-
smijali i zabavili gledatelje, njih oko 150, koji su pra-
tili njihov nastup. Glumačkom je nastupu prethodio 
glazbeni program tijekom kojeg su članovi glazbenog 
sastava KUD-a razveselili okupljene svirajući zagor-

ske, ali i slovenske pjesme.  Gostoljubivi domaćini, s 
kojima su Pušleki razmijenili prigodne poklone, ista-
knuli su da je gostovanje KUD-a Lepoglavski pušlek 
prvo gostovanje takve skupine u Dobrini nakon 25 
godina.

U Lepoglavi održano Županijsko natjecanje iz hrvatskog jezika

Grad nagrađuje izvrsnost 
  Osnovna škola Ante Starčevića iz Lepoglave bila je domaćin Županijskog natjecanja iz hrvat-

skog jezika za učenike sedmih i osmih razreda, na kojem je sudjelovao 35 učenika sedmih i 36 
učenika osmih razreda s područja Varaždinske županije.

Uoči ispitnog dijela natjecanja, natjecatelje i njihove mentore pozdravio je Ratko Tomić, ravnatelj Osnovne 
škole Ante Starčević, a dobrodošlicu sudionicima natjecanja poželio je i lepoglavski gradonačelnik Marijan 
Škvarić, koji ih je upoznao s Lepoglavom i njenom bogatom kulturno – povijesnom baštinom. Istaknuo je 
pritom važnost ulaganja u obrazovanje, što Grad Lepoglava čini podižući obrazovni standard u sve tri osnovne 
škole s gradskog područja. 

- Nagrađujemo i izvrsnost tako da će i sudionici ovog natjecanja iz škola s područja grada Lepoglave biti 
posebno nagrađeni – istaknuo je gradonačelnik Škvarić.
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U Europskom gradu sporta održano 
međunarodno borilačko natjecanje

Atraktivne borbe u 
lepoglavskom ringu 

  Pod pokroviteljstvom Grada Lepoglave u 
Lepoglavi je, 21. ožujka, održano međunarodno 
borilačko natjecanje. 

Riječ je o Svjetskom kupu po verziji WKF koji je u 
Lepoglavi održan u organizaciji Nezavisne udruge mla-
dih i u suradnji s Fight klubom Kovačić iz Varaždina.
Sudionici natjecanja, većinom iz Poljske, Mađar-
ske, Slovenije, Nizozemske i Hrvatske, nastupili su 
u šest disciplina - forms, point fi ghting, full contact, 
lowkick, K1 i thai boxing.

Natjecanje je trajalo tijekom cijelog dana u škol-
sko – sportskoj dvorani lepoglavske osnovne škole, 
a završeno je s gala večeri na kojoj su nastupili naj-
bolji borci. Tom je prigodom natjecatelje i organiza-
tore, ispred Grada Lepoglave, pozdravio zamjenik 
lepoglavskog gradonačelnika Hrvoje Kovač.

Grad Lepoglava podržava 
projekt “Odaberi sport”

Novi projekt u Europskom 
gradu sporta

  Grad Lepoglava će podržati projekt Udruge za poticanje tjelesne aktivnosti – “Odaberi sport”. 

Podrška ovom projektu potvrđena je na sastan-
ku na kojem su ga čelnim ljudima Grada Lepoglave 
– gradonačelniku Marijanu Škvariću i njegovom za-
mjeniku Hrvoju Kovaču, predstavili Vitomir Spasović 
i Dean Bogić – predsjednik i dopredsjednik Udruge 
za poticanje tjelesne aktivnosti. 

Projekt, koji je namijenjen djeci od prvog do 
četvrtog razreda osnovne škole, motivira, educira i 
pomaže djeci da pronađu optimalni način kontinui-
ranog vježbanja odnosno, sport u kojem će uživati i 
dobro se zabaviti, stvarajući pritom pozitivnu naviku 
tjelesnog vježbanja već od rane mladosti. 

- Projekt želimo provesti u Lepoglavi jer je Lepo-
glava Europski grad sporta koji ima uspjeha u pro-
vođenju brojnih projekata. Od Grada Lepoglave ne 
tražimo sredstva za provedbu projekta, već potporu 

u njegovoj pripremi i prijavi te dozvolu za korištenje 
sportske infrastrukture za provedbu projektnih aktiv-
nosti – rekao je Vitomir Spasović, predsjednik Udru-
ge za poticanje tjelesne aktivnosti, prilikom pred-
stavljanja projekta čelnim ljudima Grada Lepoglave.

 - Podržavamo svaki projekt koji donosi nešto 
dobro za naše građane, a posebice za one najmlađe, 
što ovaj projekt svakako donosi. I titula Europskog 
grada sporta definira našu orijentiranost prema 
sportu i poticanju zdravog načina života, u što se 
ovaj projekt u cijelosti uklapa – istaknuo je grado-
načelnik Marijan Škvarić i dodao kako su nositeljima 
projekta na raspolaganju resursi Grada Lepoglave, 
Projektno – razvojnog ureda i Zajednice sportskih 
udruga grada Lepoglave, čiji su predstavnici – pred-
sjednik Ivica Rudec i tajnik Damir Kužir, izrazili inte-
res da se projekt provede na području Lepoglave.

Održan 11. otvoreni zimski turnir u malom nogometu “Karlovačko kup Lepoglava 2015.”

Ponovo slavila momčad ASO Ponos iz Krapine
  Momčad ASO Ponos iz Krapine je s rezultatom 3:1 pobijedila NK Rudar iz Mihovljana u fi nalu 

11. otvorenog zimskog turnira u malom nogometu “Karlovačko kup Lepoglava 2015. i tako po treći 
puta za redom osvojila lepoglavski malonogometni turnir.

Treće je mjesto osvojila momčad Hudek trgotrans, 
koja je savladala momčad DC 10 -Bistro Bolte s 8:4.  
Završnica turnira odigrana je u gotovo ispunjenoj le-
poglavskoj školskoj – sportskoj dvorani, a uz fi nalni i 
susret za treće mjesto odigrana je i revijalna utakmica 
ženskih nogometnih ekipa Lepoglave i Pregrade. Uoči 
fi nala održan je i kratki zabavni program u kojem su 
nastupili Rajko Suhodolčan i Limena glazba Lepoglava. 

Ove se godine, po prvi puta, paralelno sa senior-
skim igrao i veteranski turnir koji je osvojila domaća 
momčad - NK Lepoglava, koja je dan prije velikog fi -
nala, u fi nalu veteranskog turnira pobijedila veterane 
Policije Ivanec s rezultatom 4:3. Treće mjesto u vete-
ranskoj konkurenciji osvojio je Stažnjevec, a četvrto 
momčad KIMN-Pavlini. Najboljim su momčadima 
i pojedincima uručena priznanja i nagrade organi-
zatora turnira - Zajednice športskih udruga grada 
Lepoglave i Kluba igrača malog nogometa Lepoglava 
te sponzora. Ispred glavnog pokrovitelja turnira – 
Grada Lepoglave, uručili su ih gradonačelnik grada 
Lepoglave Marijan Škvarić, njegov zamjenik Hrvoje 
Kovač, predsjednik Gradskog vijeća Robert Maček i 

predsjednik Zajednice sportskih udruga grada Le-
poglave Ivica Rudec. - Ovaj turnir igra se već 11 
godina i postao je naša tradicija. Sve to zahvaljujući 
ljudima koji su sposobni organizirati ga, ali i koji žive 
za sport. Grad Lepoglava stoji iza takvih ljudi i iza 
turnira, budući da prepoznaje sport kao aktivnost 
koja najviše doprinosi zbližavanju ljudi i svemu onom 
dobrom što sport donosi. Uz provođenje sportskih 
aktivnosti, sport doprinosi i razvoju gospodarstva i 
doprinosi zdravlju građana i zato će Grad Lepoglava 
uvijek podupirati sport. Zbog toga smo prvi u Hr-
vatskoj i dobili prestižnu nagradu Europskog grada 
sporta – poručio je lepoglavski gradonačelnik Mari-
jan Škvarić, zahvalivši organizatorima na uspješnoj 
provedbi turnira. 

Upravo je pokroviteljstvo Grada Lepoglave bilo 
presudno za opstojnost turnira u godinama gospo-
darske krize, kada su se mnogi turniri ugasili. - Naša 
je sreća da imamo razumijevanje gradske strukture, 
našeg gradonačelnika i predstavnika Grada koji nam 
daju podršku, ne samo kroz pokroviteljstvo, stoga 
vjerujemo da ćemo nastaviti razvijati naš turnir za 

koji u budućnosti imamo i neke novine – istaknuo 
je izvršni organizator turnira Damir Kužir. Uz nagrade 
najboljim momčadima, nagrade su primili i najbolji po-
jedinci. Najbolji strijelac seniorskog turnira, s 20 po-
stignutih golova, je Saša Hojski iz momčadi Tornado, 
dok je kod veterana najviše golova – 10, zabio Slavko 
Đorđević iz Policije Ivanec.  Najboljim golmanom se-
niorskog turnira proglašen je Ernest Malarić iz ASO 
Ponos, a kod veterana Zvonimir Brlenić iz NK Lepogla-
va. Najbolji igrač turnira je Marko Pavić iz pobjedničke 
momčadi ASO Ponos, dok je najbolji igrač turnira u 
konkurenciji veterana Željko Geček, član pobjedničke 
momčadi veteranskog dijela turnira – NK Lepoglava.

Najboljim igračem seniorskog fi nala proglašen 
je Rade Rusimir iz ASO Ponos, a veteranskog fi nala 
Robert Huten iz NK Lepoglava.

Nagrada za fair-play kod seniora pripala je mom-
čadi Tornado, a kod veterana UŠR Višnjici.
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Momčad ASO Ponos iz Krapine ponovo je slavila na lepoglavs-
kom malonogometnom turniru 

Odaberi sport – novi je projekt vezan uz sport mladih u Lepoglavi 

 Publika je u lepoglavskoj školsko – sportskoj dvorani imala 
prigodu  vidjeti atraktivne borbe u čak šest disciplina

Titula Europskog grada 
sporta definira našu 
orijentiranost prema sportu 
i poticanju zdravog načina 
života, u što se ovaj projekt 
u cijelosti uklapa – istaknuo 
je gradonačelnik Marijan 
Škvarić

SPORTSPORTSPORT
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Zabilježeno 

Uskrsna izložba u lepoglavskoj župnoj crkvi
  I ove je godine, u organizaciji Turističke 

zajednice grada Lepoglave, a pod pokrovi-
teljstvom Grada Lepoglave, tijekom uskrsnih 
blagdana održana tradicionalna uskrsna izložba 
"Ususret Uskrsu". 

 Na izložbi, postavljenoj u predvorju župne cr-
kve Bezgrešnog začeća Blažene Djevice Marije u 
Lepoglavi, predstavilo se 14 izlagača. Riječ je o 
ustanovama, organizacijama i udrugama s područja 
Lepoglave čiji su izlošci - pisanice i uskrsni ukrasi i 
ove godine pobudili veliko zanimanje svih koji su ti-
jekom uskrsnih blagdana posjetili crkvu u Lepoglavi.

Varaždinski biskup na Cvjetnicu 
predvodio križni put u Lepoglavi

Vjernici molili za skoru kanonizaciju 
blaženog kardinala Stepinca

  I ove je godine na blagdan Cvjetnice u Lepoglavi održan križni put koji je bio nadahnut mučeništvom blaženog Alojzija Stepinca.

Križni put je predvodio varaždinski biskup mon-
sinjor Josip Mrzljak, koji je tom prigodom zajedno s 
vjernicima i svećenicima molio za skoro proglašenje 
bl. Alojzija Stepinca - svetim.

- Molimo da blaženi Alojzije Stepinac bude pro-
glašen svetim, jer to je potrebno i hrvatskom naro-

du. U svoje 62 godine zemaljskog života pet je godi-
na naš blaženik proveo u Lepoglavi kao zatvorenik. 
To je vrijeme njegova mučeništva i nošenja križa. 
On je znao da narod ove župe i ovoga mjesta moli za 
njega. On je znao da ste vi i vaši preci koji su ovdje 
živjeli, bili u duhu s njim i da su trpjeli noseći križ 

svojeg života – rekao je biskup Mrzljak predvodeći 
križni put koji je započeo kod Stepinčevog kipa kod 
lepoglavske župne crkve, prolazio je uz kaznionicu u 
kojoj je svoje mučeničke dane provodio bl. Stepinac, 
a završio je kod kapele svetog Ivana Krstitelja.

- Vjerujemo da je Gospodin čuo našu molitvu – re-
kao je na kraju križnog puta domaći župnik, monsinjor 
Andrija Kišiček.
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Varaždinski biskup istaknuo je duboku povezanost blaženog kardinala Stepinca s vjerničkim pukom u Lepoglavi

Izložba Ususret Uskrsu postavljena je u predvorju lepoglavske 
župne crkve
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Na križnom je putu i na 
ovu Cvjetnu nedjelju 
bilo mnoštvo vjernika

Na Uskrsni ponedjeljak je na 
Ravnoj Gori služena sveta misa

Nastavljena lijepa tradicija 
  Na Uskrsni ponedjeljak na Ravnoj gori se 

i ove godine okupilo mnoštvo hodočasnika, 
planinara i izletnika, koji su unatoč vjetrovitom 
i hladnom vremenu pristigli iz bliže i daljnje 
okolice, ali i iz susjedne Slovenije.  

U kapeli Sveta tri kralja na Ravnoj gori bednjanski 
župnik vlč. Neven Blažon služio je svetu misu. 

- Već tradicionalno za blagdan Tri kralja i Uskrsni 
ponedjeljak Grad Lepoglava i Općina Bednja počaste 
sve prisutne na Ravnoj gori kuhanim vinom i čajem te 
kuhanim grahom. Riječ je o dvjema susjednim jedini-
cama lokalne samouprave koje imaju odličnu suradnju 
koja se očituje i ovakvim prigodama. Ravna gora je 
prekrasna planina i jedna od naših dodirnih točaka 
na kojima je druženje poseban doživljaj. Mi ćemo se 
potruditi da se ova tradicija nastavi i da svake godi-
ne sve one koji ovom prigodom dođu na Ravnu goru 
dočeka okrjepa – rekao je zamjenik lepoglavskog gra-
donačelnika Hrvoje Kovač, koji je s načelnikom Općine 
Bednja Mirkom Bistrovićem podijelio oko 150 litara 
kuhanog graha.

Na Uskrsni ponedjeljak u Lepoglavi 

Održan tradicionalni koncert lepoglavskih glazbenika
  Na Uskrsni ponedjeljak je u lepoglavskom Domu kulture održan tradicionalni "Uskrsni koncert".

I ovog puta publici su se, izvodeći većinom 
skladbe vjerske tematike, predstavili Tamburaški 
orkestar Biseri iz Kamenice, pod ravnanjem Franje 
Ježeka, solistice Emilija Galović i Marta Svetec, 
Ženski pjevački zbor Collegium Artisticum, pod 
vodstvom Anke Žulić, učenici Glazbene škole te po-
laznici Dječjeg vrtića Lepoglava, koji su uskrsnim 
recitacijama dodatno razgalili okupljene posjetitelje. 
Koncert je održan pod pokroviteljstvom Grada Lepo-
glave, a u organizaciji gradske turističke zajednice.

Na koncertu je nastupio i Tamburaški 
orkestar Biseri iz Kamenice pod 
ravnanjem Franje Ježeka


